
PROTOKÓŁ Nr XXIII/2016

z sesj i  Rady Gminy Grunwald odbytej  w dniu 20 maja 2016r. 
w sali  posiedzeń Gminnego Ośrodka Kultury w Gierzwałdzie.

Początek obrad godz.  15 0 0 .
Zakończenie obrad godz.  18 0 5 .
Przewodniczył:  Pan Ryszard  Bala – Przewodniczący Rady Gminy.
Ustawowy skład rady:  15 radnych.
Obecnych:  14 radnych
(lista  obecności  w załączeniu  – zał.  nr 1).
Nieobecni:  radny Stanisław Zaboroś.
Ponadto w sesj i  udział  wzięli :
      1.  Henryk Kacprzyk  – Wójt  Gminy;
      2.  Waldemar  Szydlik  – Sekretarz Gminy;
      3.  Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy;
      4.  Agnieszka Skorupska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej ;
      5.  Sołtys i  i  mieszkańcy Gminy Grunwald.

    ( l is ta  obecności  w załączeniu  – zał.  nr 2).

Podjęto uchwały od nr 132 do nr 136.

Ad pkt 1.  Przewodniczący Rady Gminy  – Pan Ryszard Bala  dokonał  otwarcia  
XXIII  sesj i  Rady  Gminy,  po  czym  stwierdził  kworum,  przy  którym  Rada  Gminy 
może obradować i  podejmować prawomocne uchwały.  
Następnie powitał  radnych i  zaproszonych gości.

Ad  pkt  2.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  porządek  obrad 
dostaliście  Państwo  wraz  z  projektami  uchwał.  Porządek  sesj i  był  wywieszony  w 
miejscowościach.  Był  zamieszczony na stronie internetowej .  W związku z tym,  że 
wójt  na  posiedzeniu  komisj i  zgłosił  chęć  wycofania  projektu  uchwały  w  sprawie 
utworzenia  Publicznej  Szkoły  w  Dylewie,  ten  punkt  z  porządku  dzisiejszej  sesj i  
został  skreślony.
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  przyjęła  porządek  obrad  XXIII  sesj i  Rady  Gminy 
w/g następującego wyszczególnienia:
   1.  Otwarcie  – stwierdzenie prawomocności  obrad.
   2.  Przyjęcie  porządku obrad.
   3.  Przyjęcie  protokołu z  poprzedniej  sesj i  Rady Gminy.
   4.  Sprawozdanie z działalności  Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  
       Grunwald z siedzibą  w Gierzwałdzie  za 2015 rok.
   5.  Sprawozdanie z realizacj i  zadań z zakresu wspierania rodziny za 2015 rok.
   6.  Ewaluacja  Programu Przeciwdziałania  Przemocy w Rodzinie  oraz Ochrony
       Ofiar  Przemocy w Rodzinie  Gminy Grunwald na lata  2012 – 2016 za 2015
       rok.
   7.  Ocena zasobów pomocy społecznej  Gminy Grunwald za rok bazowy 2015.
   8.  Sprawozdanie z realizacj i  Programu Współpracy z Organizacjami 
       Pozarządowymi  za rok 2015.
   9.  Informacje związane z funkcjonowaniem placówek wychowania
       przedszkolnego.
  10.  Stan dróg po zimie,  planowane remonty.
  11.  Analiza sprawozdania z wykonania  budżetu za 2015 rok.
  12.  Sprawozdanie Wójta z działalności  między sesjami:
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       a)  informacja o przetargach ogłaszanych przez gminę.
  13.  Podjęcie uchwał przez Radę Gminy:
        a)  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na
            lata  2016 – 2026;
        b)  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2016 rok;
        c)  w sprawie zaliczenia  dróg do kategorii  dróg gminnych;
        d)  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości  niezabudowanej
            w trybie  przetargowym;
        e)  w sprawie przyjęcia  strategii  rozwoju społeczno-gospodarczego gminy 
            Grunwald na lata  2016 – 2026.
  14.  Interpelacje  i  zapytania.
  15.  Wolne wnioski.
  16.  Zamknięcie  obrad.

Ad  pkt  3.  Przewodniczący  Rady  Gminy  -  Pan  Ryszard  Bala  wnioskował  o 
przyjęcie  protokołu z XXII sesj i  Rady Gminy bez odczytywania.
Radni  uwag nie zgłosil i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  przyjęła  bez  odczytywania  protokół  z  XXII  sesj i  
Rady Gminy.

Ad  pkt  4.  Kierownik  GOPS  –  Pani  Agnieszka  Skorupska  –  sprawozdania  i  te 
inne informacje były przekazane radnym.  
Plan  GOPS wynosił  6.127.572,-  zł  i  został  wykonany  w kwocie  6.045.943,-  zł ,  t j . 
98,7%;  w  tym  na  utrzymanie  ośrodka  564.752,-  zł ,  na  świadczenia  z  pomocy 
społecznej  wydano  996.22,-  zł ,  składki  zdrowotne  53.326,-  zł  –  opłacane  od  osób 
otrzymujących  świadczenia  pielęgnacyjne,  zasiłków  dla  opiekunów  i  specjalne 
zasiłki  opiekuńcze  oraz  za  osoby,  które  otrzymują  zasiłki  s tałe  z  pomocy 
społecznej .  Koszt  usług  opiekuńczych  wyniósł  223.197,-  zł ,  dopłata  za  pobyt  w 
domu  pomocy  społecznej  za  5  osób  –  152.214,-  zł .  Realizowany  był  program 
wieloletni  „Pomoc  państwa  w  zakresie  dożywiania”  -  dostaliśmy  dotacje  od 
wojewody 360  tys .  zł  plus  budżet  gminy  90  tys .  zł .  Łącznie  program wynosi ł  450 
tys .  zł ,  z  tego  były  poprzyznawane  zasiłki  na  żywność  oraz  opłacane  dożywianie  
w  szkołach.  Dodatki  mieszkaniowe  na  kwotę  38.032,-  zł ,  dodatki  energetyczne 
1.552,-  zł .  Na świadczenia  rodzinne wydano ogółem 3.509.210,-  zł ,  na wspieranie  
rodziny  pieczą  zastępczą  –  57.273,-  zł .  Koszt  realizacj i  „Karty  dużej  rodziny”  - 
163,-  zł ,  t j .  dotacja  wojewody.  Na  zasiłki  celowe  z  pomocy  społecznej  wydano 
303.238,-  zł ,  na  zasiłki  okresowe  dla  262  rodzin  wydano  kwotę  582.073,-  zł ,  
zasiłki  s tałe  dla  80  osób  –  267.151,-  zł .  Zasiłki  s tałe  otrzymują  osoby,  które  nie 
mają  prawnie  do  świadczeń  emerytalno-rentowych  z  ZUS.  Na  pomoc  w  naturze 
wydano  kwotę  293.762,-  zł ,  w  tym  dożywianie  dzieci  –  pomoc  tą  otrzymało  276 
rodzin  dla  530  dzieci  na  kwotę  288.621,-  zł .  Opłacono  składki  na  ubezpieczenia 
zdrowotne  i  przyznano  usługi  opiekuńcze  27  osobom,  opłacono  pobyt  w  DPS  dla  
5  osób.  Ogólnie  ze  świadczeń  z  pomocy  społecznej  –  pomocą  objętych  było  476 
rodzin,  t j .  1.819  osób  w  tych  rodzinach.  Otrzymaliśmy  też  pomoc  za 
pośrednictwem  PKPS  w  Ostródzie,  były  to  owoce  i  otrzymało  tą  pomoc  347 
rodzin,  68 ton żywności.  To były jabłka,  gruszki,  soki owocowe. 
Jeśli  chodzi  o  świadczenia  z  pomocy  społecznej  głównym  powodem  jest  niestety 
wysoka  stopa  bezrobocia.  W naszym  powiecie  ostródzkim na  koniec  grudnia  było  
16,8%. Było  zarejestrowanych  443 osoby bezrobotne,  w tym bez prawa do zasiłku 
342  osoby.  Głównym  z  powodów  udzielania  świadczeń  z  pomocy  społecznej  są: 
niskie  wynagrodzenia,  w  większości  są  najniższe  wynagrodzenia  za  pracę  i  brak 
źródła obecnego utrzymania.  
Od stycznia 2015 roku realizujemy „Kartę dużej  rodziny”.  Są to rodziny
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wielodzietne,  które  mają  troje  i  więcej  dzieci.  W  tamtym  roku  otrzymało  takie 
wsparcie  12  rodzin,  wydano  64  karty.  Osoby  dorosłe  też  dostają,  rodzice  plus  
dzieci.  
Jeśli  chodzi  o  świadczenia  rodzinne  i  fundusz  alimentacyjny,  z  tych  świadczeń 
skorzystało  751 osób na kwotę 3.409.459,-  zł .  
Uwag nie zgłoszono.
(Sprawozdanie w załączeniu  – zał.  nr 3).

Ad  pkt  5.  Kierownik  GOPS  –  Pani  Agnieszka  Skorupska  –  jednym  z  zadań 
jakie  realizuje  się  w  pomocy  społecznej  jest  wspieranie  rodziny  i  zatrudnianie  
asystenta  rodziny  do  rodzin  dysfunkcyjnych,  w  których  występują  problemy 
opiekuńczo-wychowawcze  i  opłata  za  pobyt  dzieci  w  domu  dziecka  i  rodzinie 
zastępczej .  W tamtym roku nie  mieliśmy dzieci,  które są w domu dziecka tylko  za  
dzieci,  które  są  umieszczone  w  rodzinach  zastępczych.  Gmina  dopłaca  50% 
kosztów  utrzymania  dziecka.  W  tamtym  roku  wydaliśmy  łącznie  57.272,98  zł ,  w 
tym  na  zatrudnienie  asystenta  36.229,75  zł .  Dostaliśmy  na  to  dotację  od 
wojewody z „Resortowego programu wspierania  rodziny i  pieczy zastępczej”  -  34 
tys .  zł  i  ze  środków własnych  gminy – 2.229,75 zł .  Natomiast  wydatki  poniesione  
na opiekę i  wychowanie 5 dzieci  w rodzinach zastępczych  wyniosły 21.043,23 zł .  
Uwag nie zgłoszono.
(Sprawozdanie w załączeniu  – zał.  nr 4).

Ad  pkt  6.  Kierownik  GOPS  –  Pani  Agnieszka  Skorupska  –  zgodnie  z 
programem  przeciwdziałania  przemocy  w  rodzinie  –  sporządzamy  ewaluację. 
Sporządza  pracownik,  który  się  tym  zajmuje.  Jest  to  w  formie  ankiet .  Pytamy  50 
osób  dorosłych  i  gimnazjalistów.  Otrzymali  pytania,  czy  wiedzą  gdzie  mogą 
zwrócić  się  o  pomoc?  Społeczeństwo  jest  poinformowane  gdzie  można  się 
zwrócić,  kto  udziela  takiego  wsparcia.  W  tamtym  roku  było  założonych  28 
„Niebieskich  kart”.  Jeżeli  taka  karta  wpływa,  wtedy  powołujemy  grupę  roboczą. 
Były  takie  73 grupy robocze.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  jak  często  dochodzi  do 
interwencji  w skali  gminy,  w skali  roku?
Kierownik GOPS – Pani  Agnieszka Skorupska –  28 podzielić  na 12,  dwie  karty 
miesięcznie.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  to  jeżeli  chodzi  o 
zakładanie karty,  ale  chodzi o interwencje jeżeli  dochodzi  do incydentu.
Kierownik  GOPS  –  Pani  Agnieszka  Skorupska  –  spotyka  się  grupa  5  osób;  z 
pomocy  społecznej ,  policj i ,  pedagog  powoływany  jest  do  grupy,  z  komisj i 
antyalkoholowej  i  ze  służby  zdrowia.  Wtedy  każdy  ma  przydzielony  plan  do  tej  
rodziny.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  -  ale  każda  kolejna 
interwencja  nawet  w  stosunku  do  rodziny,  która  ma  już  założoną  „Niebieską 
kartę”?
Kierownik GOPS  –  Pani  Agnieszka  Skorupska -  też  ma  zakładaną  kartę.  Nawet 
jedna  interwencja  w  rodzinie,  kłótnie  między  małżonkami,  automatycznie  jest  
zakładana „Niebieska Karta”.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  -  tak  szybko,  to  dla 
niektórych osób może to się  źle skończyć.
Jak  z  tego  co  słyszel iśmy,  problematyka  jaką  zajmuje  się  ośrodek  pomocy 
społecznej  jest  bardzo  szeroka  i  tych  problemów  zwłaszcza  w  naszych 
popegerowskich środowiskach też pewnie jest  sporo.
Innych uwag nie  zgłoszono.
(Ewaluacja  programu w załączeniu – zał.  nr 5).
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Ad  pkt  7.  Kierownik  GOPS  –  Pani  Agnieszka  Skorupska  –  ocena  zasobów 
pomocy  społecznej  za  2015  rok  -  tj .  zgodnie  z  art .  15  ustawy  o  pomocy 
społecznej  mamy  obowiązek  do  30  kwietnia  sporządzenia  takiej  oceny.  Jest  to  w 
formie  tabelarycznej  i  większość  to  są  sprawozdania  za  poprzednie  lata;  2013,  
2014,  2015  oraz  potrzeby,  które  wykazujemy  na  2016,  2017  rok.  To  są  wszystkie  
zadania  jakie  gmina  realizuje  w ramach polityki  społecznej .  
Uwag nie zgłoszono.
(Ocena zasobów pomocy społecznej  w załączeniu – zał.  nr 6).

Ad pkt  8.  Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  w roku  2015  odbył  się  konkurs 
na  realizację  zadań  publicznych.  Jeśli  chodzi   o  działania  w  priorytecie  I  – 
przeciwdziałanie  uzależnieniom  i  patologiom  społecznym  –  działanie  1 
profilaktyczne  poprzez  upowszechnianie  kultury  fizycznej ,  sportu  i  rekreacj i 
wśród  mieszkańców  Gminy  Grunwald.  Dotacja  przeznaczona  na  wsparcie  zadania  
to  5  tys.  zł .  Ofertę  złożyło  Stowarzyszenie  RAGSZ  ze  Szczepankowa  i  projekt  
pod  nazwą  „Odkrywam siebie,  okolicę  i  nie  tylko”.  Zadanie  zostało  zrealizowane 
od  8  marca  do  10  lis topada  2015  roku.  Odbywało  się  w  Szkole  Podstawowej  w 
Szczepankowie.  Na  to  zadanie  złożyły  się  między  innymi  wyjazdy  do  kina, 
zorganizowanie  „Dnia  kobiet”  -  dla  40  osób,  zajęcia  kulinarne,  spotkanie  z 
pszczelarzem,  rajd  rowerowy  do  Pacółtowa,  zajęcia  sportowe  oraz  wyjazd 
jednodniowy  do  Gdyni  do  Centrum  Nauki  Experyment ,  wjazd  kolejką 
wąskotorową,  spacer  po  skwerze  Kościuszki.  W  lipcu  półkolonie  dla  dzieci, 
uczestniczyło  42  osoby.  Jeśli  chodzi  o  edukację  kulturalną  to  wyjazd  do 
Aquaparku  w  Olsztynie,  kurs  tańca,  pokaz  tańca,  wzięło  udział  20  osób,  zajęcia 
zumby,  również  około  20  osób.  Jeśli  chodzi  o  kwotę  dofinansowania,  było  to  5  
tys .  zł ,  wykorzystano 5 tys .  zł .  
W  priorytecie  II  –  wspieranie  i  upowszechnianie  kultury  fizycznej ,  dotacja 
przeznaczona  w  kwocie  5  tys .  zł .  Ofertę  złożyło  Stowarzyszenie  „Grunwaldzkie 
Petanque”.  Nie  podpisano  umowy,  nie  przekazano  środków  i  pieniądze  wróciły.  
Nie zrealizowano zadania.  
W  priorytecie  III  –  działalność  kulturalno-oświatowa  wśród  mieszkańców  Gminy 
Grunwald,  imprezy  kulturalno-oświatowe  dla  dzieci  i  młodzieży,  seniorów. 
Dotacja  przeznaczona  na  to  zadanie  to  5  tys.  zł .  Projekt  złożony  pod  nazwą 
„Razem  możemy  więcej”  -  wsparcie  działań  kulturalnych,  edukacyjnych 
organizowanych w Świetlicy w Pacółtowie od 20 marca do 15 grudnia 2015 roku.
Dzięki  tej  dotacj i  Stowarzyszenie  mogło  wesprzeć  takie  działania  jak  warsztaty 
taneczne  dla  dzieci  i  młodzieży,  dorosłych  dla  60  osób,  festyn  „Bo  w rodzinie  to 
jest  s i ła”-  połączenie  dwóch imprez  kulturalnych;  „Dnia  Matki”  i  „Dnia  Dziecka” 
-  około  150 osób,  przyjęcie  pielgrzymów  z  Warszawy –  100 osób,  festyn  „Święto 
Pacółtowa”,  występy artys tyczne  dzieci  i  młodzieży z  Pacółtowa,  wspólna zabawa 
z  zespołem  muzycznym  na  około  150  osób,  jak  również  zorganizowanie  
„Andrzejek”  dla  50  osób,  zabawa  choinkowa  dla  dzieci  –  dofinansowanie  paczek 
dla  dzieci  i  młodzieży  z  Pacółtowa  dla  około  80  osób.  Jeśli  chodzi  o  wsparcie  
zadania,  to dofinansowanie 5 tys.  zł  a  wartość zadania była  6.660,-  zł .  
W  priorytecie  IV  –  działalność  kulturalna  i  artystyczna  oferta  na  organizację 
widowiska  historycznego  pod  nazwą  „Dni  Grunwaldu”,  wsparcie  działań 
artys tycznych  i  kulturowych  Gminy  Grunwald,  organizacja  widowiska  mająca  na 
celu  popularyzację  historii  Gminy  Grunwald.  Tutaj  dotacja  przeznaczona  na  to 
działanie  to  25  tys .  zł ,  źródła  dofinansowania  inne,  to  61  tys.  zł  i  dotacja  była  
przeznaczona na organizację  „Dni Grunwaldu w 2015 roku”.  
Uwag nie zgłoszono.
(Sprawozdanie w załączeniu  – zał.  nr 7).

Ad pkt 9.  Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – jeśli  chodzi  o placówki
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wychowania  przedszkolnego  to  na  terenie  naszej  gminy  funkcjonuje  punkt 
przedszkolny  przy  Szkole  Podstawowej  w  Gierzwałdzie.  Do  tego  punktu 
uczęszcza  25  dzieci  z  terenu  Gminy  Grunwald.  Zajęcia  prowadzone  są  od 
poniedziałku  do  piątku  w  godzinach  od  7.00  do  15.00.  Niepubliczny  Punkt 
Przedszkolny  w  Stębarku  działa  od  2014  roku.  Organem  prowadzącym  jest  
Stowarzyszenie  „Pomoc  Dzieciom  Potrzebującym”  im.  Janiny  Pelczarskiej  w 
Ostródzie.  Tu  również  uczęszcza  25  dzieci.  Zajęcia  prowadzone  są  od  7.15  do 
15.15. 
Jeśli  chodzi  o  oddziały  przedszkolne  przy  szkołach  podstawowych,  tam  gdzie 
organem prowadzącym  jest  Gmina  Grunwald  mamy  następujące  oddziały:  oddział 
przedszkolny  przy  Szkole  Podstawowej  w  Gierzwałdzie  –  uczęszcza  23  dzieci,  
oddział  przedszkolny  we  Frygnowie  –  14  dzieci,  oddział  przedszkolny  przy 
Szkole  Podstawowej  w Mielnie  – 16 dzieci,  oddział  przedszkolny dla  dzieci  3  – 4 
lat  –  18  dzieci,  oddział  przedszkolny  przy  Szkole  Podstawowej  w  Szczepankowie 
–  25  dzieci  jak  również  mamy  oddziały  przedszkolne  przy  szkołach 
podstawowych  gdzie  organem  prowadzącym  jest  osoba  fizyczna  –  Pan  Arkadiusz 
Rosa – Niepubliczna  Szkoła  Podstawowa w Dylewie.  Do oddziału  przedszkolnego 
dla  dzieci  3  –  4  lat  uczęszcza  14  dzieci,  natomiast  oddział  przedszkolny  dla 
dzieci  odbywających  roczne przygotowanie  – klasa „O”, to  są 3 osoby.
Razem  do  punktów  przedszkolnych  i  oddziałów  przedszkolnych  dla  dzieci  3  –  4 
lat  na  terenie  Gminy  Grunwald  uczęszcza  83  dzieci,  natomiast  do  rocznych 
oddziałów  wychowania  przedszkolnego  tzw.  „0”  zlokalizowanych  w  szkołach 
podstawowych uczęszcza  82 dzieci.  
Pan  Piotr  Kołodziejski  –  ja  dzisiaj  reprezentuję  wspomniane  Stowarzyszenie 
„Pomoc  Dzieciom  Potrzebującym”  im.  Janiny  Pelczarskiej ,  które  od  2014  roku  w 
Stębarku  prowadzi  punkt  przedszkolny  dla  dzieci  3  i  4-letnich.  Ja  bym  chciał  do 
kwestii  edukacj i  przedszkolnej  i  współpracy  z  gminą  odnieść  się  w  dniu 
dzisiejszym  troszeczkę  szerzej .  Od  samego  początku  naszego  funkcjonowania,  
naszej  działalności  w Stębarku  mamy problemy ze  współpracą  z  Gminą  Grunwald 
polegające  na  tym,  że  gmina  dopuszcza  się  nieprawidłowości  przy  naliczaniu  i  
wypłacaniu  dotacj i .  W  dniu  10  maja  zebrał  się  Zarząd  Stowarzyszenia  i  kwestię  
omówił,  ocenił  bardzo  negatywnie  dotychczasową  współpracę  z  gminą.  Pan 
Sekretarz  nie  dopowiedział  zasadniczego  faktu,  że  w  ostatnim  okresie  odbyła  się 
kontrola  z  Urzędu  Gminy  Grunwald  w  naszym  punkcie  przedszkolnym  i  kontrola 
wykryła  nieprawidłowości.  Najważniejszą  nieprawidłowością  wykrytą  w  naszym 
punkcie  przedszkolnym  jest  to,  że  za  dużo  płacimy  nauczycielom.  A  tymczasem 
nie  ma  jakiegokolwiek  przepisu  zobowiązującego  nas  do  ograniczeń  w  wypłatach 
nauczycielom,  bo  jesteśmy  placówką  niepubliczną  i  nas  nie  obowiązują  l imity 
związane  z  Kartą  Nauczyciela .  Jedyne  ograniczenie  takiej  placówki  niepublicznej  
są  przepisy  prawa  powszechnie  obowiązującego  czyli  nie  możemy  płacić  mniej 
niż  najniższa  krajowa.  Natomiast  górnej  granicy  zarobków  nauczyciel i  w  naszej  
placówce  nie  ma.  Ja  do  tego  tematu  szczegółowo  odnosić  się  nie  będę  z  tego  
względu,  że  Zarząd  Stowarzyszenia  „Pomoc  Dzieciom  Potrzebującym”  podjął 
decyzję  o  skierowaniu  kolejnej  skargi  na  działania  wójta  Gminy  Grunwald. 
Pierwszą taka  skargę składaliśmy w roku 2014.  Głównym jej  jakby powodem były 
nieprawidłowości  i  zaniżanie  przekazywanej  nam  dotacj i  oświatowej .  To  było 
jeszcze  w  poprzedniej  kadencj i  rady  gminy,  w  końcówce  poprzedniej  kadencj i . 
Część Państwa radnych  to są  te  same osoby,  między innymi  Pani  radna Kamińska,  
Pani  radna  Sawicka,  Pan  radny  Matuszewski  i  nieobecny  Pan  radny  Zaboroś 
podnieśli  rękę  za  tym,  rozpatrując  tę  skargę,  że  ta  skarga  jest  bezzasadna.  Po 
paru  miesiącach  kontrolę  w  Urzędzie  Gminy  Grunwald  przeprowadziła  RIO  i 
potwierdziła  wszystkie  nasze  zarzuty.  Oczywiście  były  nieprawidłowości  co  do 
wypłacania  wysokości  dotacj i ,  co  do  terminu  wypłacania  dotacj i .  Pani  radna 
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Kamińska  między  wyjaśniając  dlaczego  głosowała,  że  skarga  jest  bezzasadna,  
przyjęła  t łumaczenie Wójta,  który twierdził ,  że  wszystko zostanie  wyrównane.
A  dzisiejsza  skarga  dotyczy  między  innymi  tego,  że  są  nieprawidłowości,  mamy 
roszczenie  dotyczące  roku  2014.  Jeszcze  jest  nieprawidłowo  wypłacona  dotacja 
za  rok  2014.  Ponadto  gmina  stosuje  do  wypłacania  dotacj i ,  w  tej  chwili  jakieś  
nieprawidłowe  dane.  Gmina  jest  w  posiadaniu  informacji  i  ma  najnowsze 
wyliczenia  z  gminy  sąsiedniej  z  Ostródy,  które  są  bazą  do  wyliczenia  kwoty 
dotacj i  na  dziecko  i  są  wyższe,  to  gmina  stosuje  sobie  nadal  dane  z  zeszłego 
roku.  W  lutym  2016  roku  poprosil iśmy  również  Pana  Wójta  o  metryczkę 
oświatową,  to  jest  dokument  przekazywany  przez  państwo.  Ta  metryczka 
umożliwia  sprawdzenie  czy  gmina  prawidłowo  nalicza  dotację.  W  tym  roku 
rzeczywiście  te  metryczki  oświatowe  bardzo  późno  zostały  przekazane  do  gmin.  
Wpłynęły  one  na  początku  kwietnia.  My  oczywiście  czekamy  na  to,  żeby  Pan 
Wójt  nam  przekazał  tę  metryczkę.  Ja  powiem  w  ten  sposób,  że  do  pewnego 
momentu  ja  miałem  przekonanie,  że  Urząd  Gminy  jest  w  stanie  ustalić,  że  to  co  
się  obywatelowi  należy,  co  się  instytucj i  należy  będzie  wypłacone.  Na  podstawie  
doświadczeń  Stowarzyszenia  „Pomoc  Dzieciom  Potrzebującym”  mogę  Państwa 
zapewnić,  że  warto  wszystko  co  się  od  Urzędu  Gminy  dostaje  sprawdzać.  Trzeba  
się  l iczyć  z  tym,  że  gdzieś  popełniono  błąd  i  to  może  być  na  naszą  niekorzyść,  
jak  w  naszych  przypadkach.  Wracając  do  roku  2014,  powiem  o  sytuacj i  nawet 
takiej  o  złożeniu  skargi,  ja  składałem  skargi  w  sekretariacie  u  Pana  Wójta,  po 
czym  dostałem  telefon  jeszcze  tego  samego  dnia,  że  mam  przyjechać,  zabrać  te  
skargi  skserowane  dla  każdego  radnego osobno,  ponieważ  gmina  nie  jest  od  tego, 
żeby  wykonywać  funkcję  poczty,  że  mamy  sami  dostarczyć  radnym  skargi.  
Dlatego  w  dniu  dzisiejszym  korzystając  z  tego,  że  Państwo  tutaj  dzisiaj  jesteście  
wszyscy,  chcąc  sobie  zaoszczędzić  kosztów pocztowych  i  problemów  związanych 
z  przekazaniem  przez  Urząd  Gminy,  przywiozłem  dla  każdego  z  Państwa  tą 
właśnie  skargę.  Ja  może  nie  będę  już  dalej  szczegółowo  na  ten  temat  mówić,  jak  
będzie  moment  rozpatrywania  tej  skargi,  to  wtedy  szczegółowo  powiem  czego 
dotyczą  zarzuty,  z  czym są związane.  
Pan  Piotr  Kołodziejski  rozdał  radnym  skargę  Stowarzyszenia  „Pomoc  Dzieciom 
Potrzebującym” na działania  Wójta  Gminy Grunwald.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  nie  zgadzam  się  w  tej  całej  rozciągłości  z 
zarzutami  przedstawionymi  przez  Pana  Kołodziejskiego  z  dwóch  powodów, 
pierwszy  powód  to  taki,  że  tu  na  sesj i ,  dwie  czy  trzy  sesje  wstecz  Pan 
Kołodziejski  został  przedstawiony  jako  ekspert  od  oświaty  na  terenie  naszej 
gminy.  Uważam,  że  absolutnie  ekspertem nie  jest .  Bo CV Pana Kołodziejskiego u 
mnie  się  znajduje w pracy i  przebieg  kariery  zawodowej  doskonale  jest  mi  znany,  
dlatego  też  uważam,  że  sprawy  które  przedstawia,  może  przedstawiać,  ale  są  to 
sprawy  dyskusyjne.  Minister  Edukacj i  Narodowej  powiedział ,  że  ustawa  o 
systemie  oświaty jest  tak  niedoskonała,  że  pierwszą  rzeczą,  którą  się  w tej  chwili  
zajmie będzie nowelizacja  tej  ustawy.  Ta ustawa daje możliwości  interpretacj i  tak  
szerokiej ,  że  wszyscy  obecni  na  tej  sali  przedstawią  swoje  interpretacje  i  
poniekąd  mogą  mieć  rację,  ale  zdecydowanie  nie  zgadzam  się  z  kwotą  bazową,  
którą  przedstawił  Pan  Kołodziejski,  bo  Pan  Kołodziejski  nie  może  narzucać 
wójtowi  i  zarządowi  gminy,  co ma być  bazą do naliczania  subwencji  oświatowej  i  
absolutnie  nie  jest  tu  Gmina  Ostróda.  Proszę  zapoznać  się  z  bazą  jaka  jest  w  tej 
chwili  do  naliczania,  dopiero  mówić  o  jakichś  niedoborach,  że  gmina  Panu  nie  
wyrównała.  Z  drugiej  s trony  uważam,  że  na  koniec  roku  2014  nie  było  żadnych  
zastrzeżeń,  co  do  rozliczeń  się  z  poszczególnymi  placówkami  niepublicznymi.  
Były  rozliczone  na  koniec  roku  szczegółowo,  zastrzeżeń  żadnych  nie  wniesiono.  
Dziwię  się,  że  dzisiaj  po  tak  długim  czasie,  nie  wiem  w  jakim  celu  takie  
wątpliwości  zgłoszono.  Wpłynęło  do  mnie  pismo  twierdzące,  że  źle  obliczyl iśmy 
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subwencję  dla  przedszkola  w  Stębarku.  Na  dobrą  sprawę  przedszkole  obsługuje 
tylko  dziesięcioro  naszych dzieci  a  piętnaście  z  Gminy Dąbrówno. Wpłynęło
pismo,  że naliczono niedobór tej  subwencji  w wysokości  8 tys.  zł .  Ja się  z tym
nie  zgadzam.  Mam  inne  zdanie  na  ten  temat.  Są  sądy  gdzie  tą  sytuację  możemy 
wyjaśnić.  Poza  tym  będę  chciał  s ię  spotkać  w  jak  najbliższym  czasie  z  
przewodnicząca  Stowarzyszenia  „Pomoc  Dzieciom  Potrzebującym”  Panią 
Rubczewską.  Muszę  wyjaśnić  te  niedomagania,  braki  we  współpracy  naszej 
między  zarządem  gminy  a  stowarzyszeniem,  ponieważ  do  tej  pory  współpraca  z 
Panią Rubczewską bardzo dobrze się układała.  
Pan  Piotr  Kołodziejski  –  ja  wcale  nie  powiedziałem,  że  narzucam,  którą  gminę 
ma  brać  Gmina  Grunwald  jako bazowa do naliczenia  dotacj i .  To Pan Wójt  wybrał  
w 2014 roku Gminę  Ostróda.  Nie  miel iśmy z  tym nic  wspólnego.  Pierwsze  słyszę,  
że  jest  jakaś  inna  gmina  wzięta  do  kwoty  wyliczenia  dotacj i .  Jeżeli  s ię  coś  
zmieniło,  to powinniśmy chyba być  o tym poinformowani.  
Innych uwag nie  zgłoszono.

Ad pkt  10.  Pan Wójt  –  Henryk Kacprzyk  –  po zimie  jak  corocznie,  s tan  dróg w 
roku bieżącym myślę,  że  jest  trochę  lepszy niż  w latach  poprzednich,  bo  nie  było  
śniegu  prawie  wcale.  Strasznie  pogorszył  się  stan  dróg  w  miejscach  gdzie 
występuje glina,  gdzie  te  drogi są gliniaste,  część miejscowości  ze strony Kalwa i  
różne  kawałki,  odcinki  dróg  gruntowych.  Mówiąc  o  stanie  dróg  naszych 
gminnych,  mówimy  o  drogach  gminnych  sklasyfikowanych  przez  Urząd 
Marszałkowski  jako  gminne,  ale  również  o  drogach  gruntowych,  które  nie  są 
sklasyfikowane  a  służą  do  obsługi  mieszkańców  gminy.  Przygotowałem  takie 
zestawienie  sołectwami,  gdzie  i  jakie  remonty  będziemy  przeprowadzal i .  
Generalnie  one  się  kończą  profilowaniem  dróg  i  uzupełnieniem  mieszanki 
żwirowo  –  piaskowej  czyli  nawiezieniem  tej  mieszanki  żwirowo  –  piaskowej  z  
ewentualnym  zagęszczeniem  nawierzchni,  ale  również  do  remontów  wliczamy 
takie  zabiegi  jak  budowa  dróg  bitumicznych.  W  tym  roku  złożono  wnioski  o 
dofinansowanie  ze  środków  PROW  z  działania  na  remont  dróg  na  zmianę 
nawierzchni  drogi  gminnej  do  Korsztyna,  do  końca  roku  mamy  zamiar  położyć  
drogę  bitumiczną  –  706  675,-  zł ,  droga  Szczepankowo  –  Domkowo  –  wartość 
inwestycj i  przewiduje się na 2.875 tys.  zł .  Te wnioski zostały złożone w Urzędzie  
Marszałkowskim,  zostały  przyjęte  wstępnie.  W  tej  chwili  następuje  weryfikacja  
tych  wniosków  i  myślę,  że  gdzieś  za  trzy  miesiące  powinniśmy  wiedzieć  czy 
Urząd  Marszałkowski  środki  na  te  drogi  przeznaczy.  Z  udziałem  własnym 
będziemy te  drogi  remontowali .  Wiadomo,  że  z  tej  puli  marszałkowskiej   na teren  
Gminy  Grunwald  może  być  przeznaczone  3  mln  zł .  Tak  że  myślę,  że  po 
przetargach  starczyłoby  na  te  dwie  drogi,  które  wybrała  rada  gminy.  Złożyłem 
wniosek  do  DKA  w  Olsztynie  o  destrukt  czyli  wykorzystać  te  materiały  
odpadowe,  które  nie  wykorzystują  wykonawcy  przy  budowie  tych  dróg.  Wstępnie 
przyznano  nam najpierw  500  ton,  w  tej  chwili  już  mam  informację,  że  przyznano 
już  700  ton.  Ten  destrukt  gromadzimy  w  tej  chwili  na  drodze  z  Gierzwałdu  w 
kierunku  Domkowa.  Przy  sprzyjającej  pogodzie  zaczniemy  go  tam  rozściełać  i  w 
jakiś  sposób  ubijać.  Zwróciłem  się  z  wnioskiem  do  tej  dyrekcj i  o  5  tys .  ton,  bo 
wiem,  że  do tego mostu  w Domkowie  te  5  tys .  ton destruktu na szerokości  6,10 m 
wystarczyłoby  do  odbudowy  tej  drogi  i  myślę,  że  te  5  tys.  ton  otrzymamy  z  tego 
tytułu,  że  dowiedziałem  się,  że  Strabag  przy  frezowaniu  tych  dróg  w  okolicach 
Rychnowa  uzyska  9  tys .  ton.  Na  pewno  nie  wszystko  przekaże  nam,  ale  jakby 
przekazał  te  5  tys.  ton  to  tę  drogę  z  Domkowa  byśmy  poprawili .  Wykonaliśmy 
cząstkową  naprawę  dróg  asfaltowych  przy  dojściu  do  gminy  jak  również  w 
miejscowości  Kitnowo.  Również  w  tej  chwili  wykonuje  się  utwardzenie  drogi  w 
miejscowości  Marcinkowo  już  kompletnie  z  wykonaniem  rowów,  wyrównaniem, 
nawiezieniem warstwy kruszywa i  utwardzaniem.  Jest  to  odbudowa drogi  która  po 
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prostu  nie  była  użytkowana  zgodnie  z  wytycznymi,  konkretnie  geodezyjnymi  
danymi,  które na dzisiaj  posiadamy.  Wiadomo,  że od czasów wojny to trwało i  w
różnych miejscach są odnawiane i  to  nieraz bardzo duże zdziwienie  właścicieli ,
że  to  nie  jest  ich  własnością.  Wyrównanie  dróg  gminnych  jeżeli  chodzi  o 
profilowanie  wykonano  do  dzisiaj  gdzieś  około  w  75%.  Do  wykonania  zostało 
sołectwo  Rychnowo,  Rychnowska  Wola,  Góry  Lubiańskie,  ale  również  inne  gdzie 
sołtys i  zgłoszą  taką  potrzebę  profilowania  lub  uzupełnienia  mieszanką  piaskowo 
–  żwirową  bądź  w  ekstremalnych  miejscach  będzie  wykorzystany  destrukt,  który 
uzyskujemy z frezowania tych  dróg, które są przebudowywane.
Uwag nie zgłoszono.

Ad  pkt  11.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  w  czasie  
posiedzenia  połączonych  komisj i ,  Komisja  Rewizyjna  nie  wypracowała  wniosku 
dotyczącego  oceny  wykonania  budżetu.  W  związku  z  tym  na  prośbę  Pana 
Przewodniczącego  Komisj i  zadam  Państwu  pytanie,  członkom  Komisj i 
Rewizyjnej ,  czy  jesteście  Państwo skłonni  dzisiaj  po sesj i  pozostać  i  wypracować  
wniosek  do  rady  gminy  o  zatwierdzenie  bądź  nie  zatwierdzenie  sprawozdania  z 
wykonania  budżetu.  Jeżeli  będzie  sprzeciw  jednej  osoby,  to  nie  będzie  mogło  się 
odbyć,  bo  nie  jest  formalnie  zwoływane  ale  jeśli  Państwo  to  zaakceptujecie,  
myślę,  że może się odbyć.  
Członkowie  Komisj i  Rewizyjnej  jednogłośnie  wyrazi li  zgodę  na  posiedzenie 
Komisj i  Rewizyjnej  po zakończonej  sesj i  rady gminy.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ostatecznie  będzie  sprawozdanie  przedstawione 
na  sesj i  absolutoryjnej ,  gdzie  na  pewno  będzie  szeroka  dyskusja  na  temat  tego  
wykonania.  Jest  to  droga  przejściowa  w  celu  uzyskania  jeszcze  jednej  opinii  po 
wniosku  do  rady  Komisj i  Rewizyjnej ,  który  wpłynie  do  RIO,  żeby  do  tego  etapu 
dojść.  Pierwotnie  było  potrzebne  uzyskanie  opinii  RIO  i  taką  opinię  z  dnia  06 
kwietnia  2016  roku  uzyskaliśmy  w sprawie  wydania  opinii  o  przedłożonym  przez 
Wójta  Gminy Grunwald o sprawozdaniu  z  wykonania  budżetu Gminy Grunwald za  
2015  r . .  Skład  Orzekający  opiniuje  pozytywnie  przedłożone  przez  Wójta  Gminy 
Grunwald  sprawozdanie  z  wykonania  budżetu  Gminy  Grunwald  za  2015  rok  wraz 
z  informacją  o  stanie  mienia  komunalnego.  Jest  to  podsumowanie  budżetowe. 
Budżet  realizując  wójt  musi  bezwzględnie  stosować  się  do  uchwał  budżetowych  
jakie  podejmuje  Rada  Gminy  Grunwald.  Rada  dużo  uchwał  budżetowych 
podejmuje,  po  prostu  podejmuje  prawie,  że  na  każdej  sesj i  jakieś  uchwały 
budżetowe  podejmuje  uzupełniając  budżet  bądź  przerzucając  środki  z  jednego 
działu  do  innego  działu  i  moim zadaniem jest  to  wykonywać.  W zasadzie  również  
RIO  stwierdziła,  że  realizowane  dochody  budżetowe  stanowią  96,87% 
uchwalonego  planu  dochodów.  Jest  to  uważam  bardzo  dobry  wynik.  Po  zmianach  
dochody  bieżące  stanowią  97,04%.  Budżet  zamknął  się  deficytem  3.031.148,44 
zł .  Najważniejsze  z  tej  oceny jest  to,  że  wszelkie  współczynniki,  wskaźniki  które  
gmina  musi  zachować,  zostały  zachowane  i  nie  grozi  nam  ze  strony  RIO,  że  są 
uchybienia  i  posiadamy  możliwości  kredytowe  i  możliwości  inwestowania.  Jeżeli  
chodzi  o  podsumowanie,  to  w  2015  roku  były  realizowane  następujące 
inwestycje:  kanalizacja  sanitarna  miejscowości  Kitnowo,  Szczepankowo,  Dylewo, 
Glądy  –  2.389  tys .  zł ,  budowa  kanalizacj i  sanitarnej  w  miejscowości  Kitnowo,  
Szczepankowo,  Dylewo  Glądy  –  II  etap  –  895  tys.  zł ,  budowa  chodnika  w 
miejscowości  Marcinkowo  –  1.144  tys.  zł ,  nadbudowa  strażnicy  OSP  w 
Gierzwałdzie  34  tys.  zł ,  rozbudowa  sieci  wodociągowej  w  miejscowości  Stębark 
54  tys.  zł ,  wymiana  dachu  strażnicy  OSP  w  Dylewie  –  15  tys .  zł ,  rozbudowa 
oświetlenia  ulicznego  w  Glądach  –  540  tys.  zł ,  plac  apelowy  prz  SP  w 
Gierzwałdzie  –  38  tys .  zł ,  adaptacja  pomieszczeń  SP  w  Mielnie  na  przedszkole  – 
48  tys.  zł ,  wykonanie  zaleceń  sanepidu  –  8  tys .  zł ,  wykonanie  projektu 
budowlanego  świetl icy  w  Mielnie  –  21  tys.  zł ,  wykonanie  projektu  przebudowy 
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drogi  gminnej  do  Korsztyna  –  5  tys .  zł ,  budowa  parkingu  przy  cmentarzu  w 
Rychnowie  63 tys.  zł ,  hydrofornia  Gierzwałd – zakup pomp – 22 tys.  zł ,
hydrofornia  Grunwald  –  zakup  pomp  –  11  tys.  zł ,  projekt  budowlany  świetl icy  w 
Stębarku  –  12.505,-  zł ,  plac  zabaw  Kiersztanowo  –  25  tys .  zł ,  plac  zabaw 
Rychnowo  –  25.600,-  zł ,  zakup  pomp  do  oczyszczalni  Gierzwałd  i  Zybułtowo  to 
jest  45  tys.  zł  i  13  tys.  zł  i  chodnik  w  Gierzwałdzie  38.500,-  zł .  Nie  są  to  
wszystko  pieniądze  gminne.  Środków  zewnętrznych  uzyskaliśmy  2.583.942,-  zł  a 
środków  własnych  wydaliśmy  2.679  tys .  zł .  Wyjątkowo  dużo  w  roku  2015 
mieliśmy  środków  majątkowych  czyli  inwestycyjnych  i  uważam,  że  tempo 
rozwoju gminy było  bardzo duże w tym czasie.  
Skarbnik – Pani Urszula  Borkowska –  chciałam uzupełnić,  Pan Wójt  wspomniał 
o  wykonaniu  budżetu w sprawozdaniu budżetowym.  Jeśli  chodzi  o  podsumowanie, 
analizę,  to  są  jeszcze  sprawozdania  finansowe,  które  Państwo  otrzymaliście  do 
końca  kwietnia.  Jest  to  bilans,  rachunek  zysków  i  strat  i  zmiany  w  funduszu. 
Sprawozdania  się  równoważą.  Są  zgodne,  zarówno  do  Państwa  są  wysyłane  jak  i 
do  RIO,  która  sprawozdanie  z  budżetu  jak  i  sprawozdania  finansowe będzie  brała  
pod uwagę do wydania  opinii  do absolutorium na wniosek komisj i  rewizyjnej .
Uwag nie zgłoszono.

Ad  pkt  12.  Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  w  tym  czasie  dosyć  mało  odległym 
od  ostatniej  sesj i ,  bo  dosyć  często  teraz  się  spotykamy,  teraz  jest  najbardziej  
intensywny  okres  prac;  12  maja  miałem  pierwsze  spotkanie  Rady  Muzeum  Bitwy 
Grunwaldzkiej .  Marszałek  Województwa powołał  mnie  do rady składającej  się z  6 
osób.  Zadaniem  rady  muzeum  jest  tak  samo  jak  rady  gminy,  przyglądanie  się, 
patrzenie  na  funkcjonowanie  Muzeum  Bitwy  Grunwaldzkiej ,  takie  spotkanie 
odbyło  się  12  maja.  Spotkanie  następne  drugie  odbyłem  z  Dyrektorem  ANR. 
Spotkanie  dotyczyło  naszych  wspólnych  interesów,  bardziej  naszych  niż  ANR, bo 
nas  bardziej  interesuje  to  co  chcemy  od  ANR  przejąć.  Współpraca  z  Agencją 
bardzo  dobrze  się  układa.  Te  wszystkie  wnioski  które  składamy,  będą  po 
spełnieniu  wymagań  jakie  stawiane  są przez  Agencję,  nie  tylko  przez  Agencję  ale  
one  wynikają  z  rozporządzenia  Ministra  Rolnictwa,  to  wszelkie  te  grunty  o  które  
się  zwróciliśmy będą nam dane,  a najważniejsze było  uzyskanie umowy użyczenia  
na  część  drogi,  którą  będziemy  budowali  od  Szczepankowa  do  Domkowa  czyli  
tzw.  przejazd  kolejowy,  który  jest  własnością  Agencji .  Jak  nie  będziemy  miel i  
umowy  użyczenia,  to  po  prostu  Urząd  Marszałkowski  nie  będzie  tego  w  ogóle 
rozpatrywał.  Czekam  na  umowę  dyrektora.  To  jest  dla  nas  bardzo  ważne.  Poza  
tym chodziło  o przejęcie,  bardziej  Agencji  chodzi  niż nam, ale  nam też częściowo 
chodzi,  przejęcie  mieszkań  które  są  w  zasobie  ANR.  Takich  mieszkań 
nieprzejętych  przez  gminę  jeszcze  na  terenie  naszej  gminy  jest  14,  z  tego  7  jest  
bez  umownie  zajmowanych  przez  lokatorów.  Ma  Agencja  wyroki  eksmisyjne  dla 
tych  ludzi,  my nie  mamy  mieszkań  komunalnych  dla  nich  i  dla  nas  to  się  skończy 
tym,  że  przejmiemy  to  nieodpłatnie  z  tego  tytułu,  że  i  tak  Agencja  nas  
comiesięcznie  obciąża  już  czynszem  za  lokatorów  w  tychże  budynkach.  Moje 
zdanie  jest  takie,  żeby  jeszcze  przed  przekazaniem  Agencja  te  mieszkania 
wyremontowała  i  wtedy  przejęlibyśmy  te  mieszkania  i  pozwoliłoby  to 
zaoszczędzić  pieniądze  z  budżetu  gminy.  O destrukcie  na  drogi  mówiłem już przy  
drogach.  Mamy  tutaj  sprzyjającego  nam  Ministra  Infrastruktury  i  Drogownictwa 
Pana Jerzego Szmidta z Olsztyna,  który nam bardzo dużo w tym temacie pomaga i  
myślę,  że  dalej  tak  się  będzie  działo.  Też  dużą  rzeczą  jeśli  chodzi  o  finanse,  bo  
bardzo  kosztowne  jest  wykonywanie  przyłączy  kanalizacj i  do  mieszkań  w 
miejscowości  Dylewo  i  Szczepankowo.  Na  dzień  dzisiejszy  całe  Szczepankowo  i 
większą  część  Dylewa  podłączyliśmy.  Pozostało  tzw.  „stare  miasto”,  budynek 
szkoły,  budynek  biurowca  starego  i  s trażnica.  Myślę,  że  do  końca  czerwca 
powinniśmy się  uporać  z  tymi  przyłączami  a  jest  to  niebagatelna  i lość  przyłączy,  
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bo w Dylewie  83 rodziny,  w Szczepankowie  33 rodziny.  Jest  to  praca  wykonana  o 
wartości  prawie 150 tys .  zł  przez naszą ekipę komunalną.  Może praca wykonana
bardziej  profesjonalnie  niż  by  wykonał  ktoś  inny,  bo  robiona  dla  siebie,  dla  
swoich.
Ogłoszenie  przetargu  –  już  w  tej  chwili  wybral iśmy  kształt  tych  koszy,  bo  tutaj  
cały  czas  rozmawiamy  o  zakupie  koszy  i  takiej  średniej  jakości  kosze,  zakup  50  
sztuk  będzie  kosztował  około 15 tys.  zł .  Ja  to  będę chciał  wprowadzić  do budżetu 
dopiero  na  następnej  sesj i ,  8  czerwca  ale  międzyczasie  ten  przetarg  ogłosimy.  
Myślę,  że  tu  rada  się  przychyli .  Do  tych  koszy,  które  teraz  PKS  na  przystankach  
montuje,  byśmy  postawili  te  swoje  również  kosze.  Będą  to  kosze  betonowo  – 
metalowe,  ciężkie  i  trudne  do  zdewastowania.  Zobaczymy  jak  to  będzie 
funkcjonowało.  Skończyliśmy  również  we  Frygnowie  plac  apelowy  przed  szkołą.  
Odbiór  odbył  się  wczoraj ,  zakończony  i  bardzo  ładnie  to  wygląda.  Została  
rozpoczęta  budowa placu  apelowego w miejscowości  Szczepankowo przed szkołą.  
Jest  to  realizacja  zadań gminy wynikających  z uchwał rady gminy.
Zleci łem  ogłoszenie  przetargu  na  budowę  dachu  strażnicy  OSP  w  Gierzwałdzie.  
Rada  przeznaczyła  na  ten  cel  w  tym  roku  100  tys .  zł .  Zostało  ono  wydatkowane 
na  wykonanie  przyłącza  cieplnego  –  c.o.  i  częściowo  na  zakup  drewna.  Wczoraj  
byl iśmy  u  Pana  Marszałka,  podpisaliśmy  umowę.  Dostaliśmy  dofinansowanie  na  
strażnicę  w  Gierzwałdzie  30  tys.  zł .  Jest  to  jedno  z  wyższych  dofinansowań.  
Myślę,  że  pozwoli  wykonać  zadaszenie  i  częściowo  ścianki  działowe  a 
wykończeniówka  to  już  zobaczymy.  Być  może  zrobimy  to  własnymi  siłami.  
Również  wykonany  jest  nowy  projekt  na  budowę  chodnika  w  miejscowości 
Stębark  z  jednej  strony drogi  do  gimnazjum.  Koszt  tego  chodnika  wyniesie  około  
150  tys.  zł .  100  tys.  zł  w  budżecie  mamy  zapewnione,  również  pewne  zmiany 
będę  starał  s ię  przygotować.  Jeśli  rada  przyjmie,  to  ogłosimy  przetarg  na  
wykonanie  tego  chodnika,  ale  również  jest  wykonany  kosztorys  na  remont 
kapitalny  świetl icy  w  miejscowości  Łodwigowo  i  tutaj  netto  remont  ten  jest 
wyceniony na sumę 150 tys .  zł .  Jeżeli  będzie  wola rady,  to te  wydatki  w budżecie  
byśmy  umieści l i .  To  są  te  grubsze  prace,  które  międzyczasie  od  sesj i  do  sesj i  są  
wykonywane,  rozpoczęte  bądź kontynuowane.  
Przetargów na sprzedaż nie ma ogłoszonych żadnych.

Ad  pkt  13.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  odczytał 
projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy 
Grunwald na lata  2016 -  2026.
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska –  WPF na  2016  -  2026  została  zwiększona 
o  kwotę  914.042,50  zł .  Wynika  to  z  zarządzenia  wójta  nr  28  wydanego  27 
kwietnia  zwiększająca budżet  o kwotę 432.217,50 zł .  Jest  to dotacja  przeznaczona 
na  wypłacenie  akcyzy  dla  rolników.  Akcyza  musi  być  wypłacona  do  końca 
kwietnia.  Niestety  wszystkie  zmiany  przychodzą  pod  koniec  kwietnia,  dlatego 
zarządzeniem  to  zostało  wprowadzone.  Jak  również  zwiększenie  w  kwocie 
481.865,-  zł  przewidziane  w  uchwale  dzisiejszej  zwiększającej  budżet.  Dotacje 
dotyczą  przede  wszystkim  na  szkolnictwo  i  pomoc  społeczną.  Na  ogólną  kwotę 
zwiększeń dochodów w kwocie 914.082,50 zł  zwiększa się  wszystko w dochodach 
bieżących.  Natomiast  jeśli  chodzi  o  wydatki  na  kwotę  914.082,50  zł  zwiększenia  
wydatków  dotyczą  wydatków  bieżących  w  kwocie  894.926,66  zł  i  wydatków 
majątkowych  w  kwocie  19.155,84  zł .  Po  dokonaniu  powyższych  zmian  WPF 
stanowi:  dochody  ogółem –  27.138.808,30  zł  a  wydatki  ogółem 27.822.168,30  zł . 
Deficyt  wynosi  683.360,-  zł .  W  załączniku  nr  2  czyli  w  przedsięwzięciach  nie 
dokonujemy żadnych zmian.  
Radni  uwag nie zgłosil i .
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Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  XXIII/132/2016  w  sprawie 
zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata  2016 – 2026.
(Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 8).
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala odczytał  projekt  uchwały 
w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2016 r .
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  jeśli  chodzi  o  zmiany  w  budżecie,  to 
dotyczy  zwiększenia  po  stronie  dochodów  jak  i  wydatków  o  kwotę  481.865,-  zł  i 
dotyczy  to  przede  wszystkim  dotacj i ,  którą  otrzymaliśmy  na  oddziały 
przedszkolne  w  szkołach  podstawowych  w  kwocie  184.955,-  zł ,  na  inne  formy 
wychowania  przedszkolnego  w  kwocie  32.875,-  zł ,  na  realizację  zadań 
wymagających  stosowania  specjalnej  nauki  i  metod  pracy  dla  dzieci  w 
przedszkolach  i  oddziałach  przedszkolnych  o  kwotę  1.370,-  zł  jak  również 
dotacje  dla  opieki  społecznej  w kwocie  175,-  zł  i  na  zasiłki  –  pomoc  w naturze  – 
154.660,-  zł  oraz  na  zasiłki  s tałe  w kwocie  107.830,-  zł .  Daje  to  kwotę  481.885,- 
zł .  Kwota  ta  została  również  rozdysponowana  po  wydatkach  w  dziale  400  – 
zaplanowano  zwiększenie  o  41.290,-  zł  z  przeznaczeniem  na  zakup  opału  jak 
również  na  pozostałe  usługi  w  tym  dziale.  W  dziele  700  gospodarka 
mieszkaniowa  przewidziano  zwiększenie  wydatków  o  kwotę  5  tys.  zł  z 
przeznaczeniem  na  wynagrodzenia  bezosobowe.  W  dziale  750  administracja 
publiczna  zwiększono  plan  wydatków  o  kwotę  10  tys .  zł  na  zakup  mater iałów  i  
wyposażenia  w  kwocie  1.754,16  zł  jako  planu  w  wydatkach  bieżących  i 
zmniejszenie  o  taką  sama  kwotę  w  wydatkach  majątkowych.  Dotyczy  to  przede 
wszystkim  funduszu  sołeckiego  w  miejscowości  Dylewo.  Tam  została  dokonana 
zamiana  zakupu  kosiarki.  Zwiększono  plan  zakupu  o  10  tys.  zł   zakup  usług 
pozostałych;  usługi  informatyczne,  dodatkowe  przeglądy  kserokopiarki,  zakup 
znaczków.  W  dziale  754  zwiększono  plan  o  kwotę  17.610,-  zł  z  przeznaczeniem 
na:  5  tys.  zł  na  zakup  materiałów  i  wyposażenia,  zakup  części  paliwa,  różnego  
rodzaju   sprzętu,  zwiększono  plan  o  4  tys .  zł  na  różne  opłaty  i  składki  czyli  na  
ubezpieczenia,  jak  również  kwotę  8.610,-  zł  z  przeznaczeniem  na  sporządzenie 
wniosku  o  dofinansowanie  zakupu  samochodu  dla  OSP  we  Frygnowie.  W  dziale 
801  oświata  i  wychowanie  zwiększono  o  kwotę  114  tys .  zł  z  przeznaczeniem 
ogólnie  na  szkoły  podstawowe  54  tys.  zł ,  na  gimnazjum 30  tys .  zł ,  na  dowożenie  
uczniów 25 tys.  zł ,  jak również  na  inne  formy wychowania  przedszkolnego  kwotę 
5  tys.  zł .  Jeśli  chodzi  o  dział  852  dokonano  zwiększenia  ogólnie  na  kwotę 
262.665,-  zł .  Tutaj  zwiększenie  dotyczy  przede  wszystkim  dotacj i ,  które  zostały 
przekazane,  dlatego  nie  ma  możliwości,  żeby  na  co  inne  przeznaczyć.  W  dziale 
900  zwiększono  plan  wydatków  o  kwotę  19  tys .  zł  z  przeznaczeniem  na  wydatki  
inwestycyjne  12.300,-  zł .  Jest  to  kwota wynikająca  z  potrzeby wykonania  studium 
wykonalności  fotowoltanika.  Pozostałe  wydatki  zaplanowane  w  tym  dziale,  to 
wydatki  bieżące.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  mam  pytanie  dotyczące 
kwoty  8.610,-  zł  –  opłata  za  sporządzenie  wniosku  o  dofinansowanie  zakupu 
samochodu dla OSP Frygnowo,  czy ja dobrze to czytam?
Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – tak,  8610,-  zł .
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  -  tyle  kosztuje  sporządzenie 
wniosku?
Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – tak.
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala -  a  zakup samochodu dla  OSP 
Frygnowo będzie realizowany z jakich środków.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  to  jest  85%  dofinansowania  przez  Urząd 
Marszałkowski.  Jest  przeznaczone  20  mln  zł  na  zakup  tych  samochodów.  Jest  
spora  szansa  na  to,  żeby  taki  samochód  uzyskać.  8.610,-  zł  za  wnioski,  to 
uważam,  że  to  jest  dosyć  przyzwoita  suma.  Różne  umowy  się  zawiera.  Jeżeli  
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chodzi  o  samochód,  to  tu  jest  8610,-  zł .  Jeżeli  chodzi  o  fotowoltanikę,  to  część  
się  płaci  po wykonaniu  wniosku a część po przyjęciu  wniosku. 
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – w dziale  900 oczyszczanie
miast  i  wsi Pan Wójt wspominał  o planie  zakupu koszy,  ale  tych  środków nie ma
jeszcze na razie?
Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – nie,  na następną sesję.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  -  ja  ogłoszę  przetarg,  bo  przetarg  muszę  ogłosić. 
Myślę,  że wolą rady było  – zakup koszy.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  myślę,  że  to  jest  potrzebne 
niezależnie  od moich  osobistych poglądów. 
Innych uwag nie  zgłoszono.
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  XXIII/133/2016  w  sprawie 
zmian budżetu Gminy Grunwald na 2016 r .
(Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 9).
Przewodniczący Rady Gminy ogłosił  dziesięciominutową przerwę.  

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala  odczytał  projekt  uchwały w   
sprawie zaliczenia  drogi Szczepankowo – Domkowo do kategorii  dróg gminnych.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  droga  którą  zamierzamy  remontować,  droga 
Szczepankowo  –  Domkowo  na  którą  złożyliśmy  wniosek  i  ona  jeszcze  nie  była  
zaliczona  do  kategorii  dróg  gminnych,  bo  żeby  zaliczyć  do  kategorii  dróg 
gminnych  potrzebna  jest  opinia  Zarządu  Powiatu  i  taką  opinię  Zarządu  Powiatu  
pozytywną  żeśmy otrzymali .  Opiniuje  się pozytywnie  zaliczenie  do kategorii  dróg 
gminnych  drogi  na  odcinku  Szczepankowo  –  Domkowo.  To  jest  droga  od  drogi 
powiatowej  nr  1924N  do  drogi  gminnej  nr  155001N.  Jest  do  uchwały  załącznik  
poprawiony.  Jest  wpisana  tylko  ta  jedna  droga.  Przedtem  pracownik  podał 
wszystkie  te  drogi,  które  były  zbliżone  do  tej  drogi.  Uchwała  dotyczy  tej  drogi.  
Jest  załącznik  tabelaryczny  jak  i  graficzny  tej  drogi.  Na  środku  tej  drogi  jest 
przejście  kolejowe,  to  jest  własność  ANR.  Żeby  wniosek  był  uzupełniony,  trzeba 
było  zaliczyć  tę  drogę  do  kategorii  dróg  gminnych  i  taki  też  projekt 
przygotowałem.  W innym wypadku wniosek będzie  odrzucony.
Radni  uwag nie zgłosil i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  XXIII/134/2016  w  sprawie 
zaliczenia  drogi Szczepankowo – Domkowo do kategorii  dróg gminnych.
(Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 10).

Przewodniczący Rady Gminy - Pan Ryszard Bala  odczytał  projekt  uchwały 
w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie  
przetargowym.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  po  komisjach  uzasadnienie  zostało  poprawione. 
W uzasadnieniu  uchwały  jest  podana podstawa  prawna,  ale  jest  i  uzupełnienie,  że 
z  wnioskiem  o  zakup  części  działki  o  powierzchni  0,37  ha,  oznaczonej  w 
ewidencj i  gruntów  numerem  338/9  położonej  w  obrębie  Stębark  wystąpi ł  
dzierżawca  tego  terenu.  Przed  ogłoszeniem  przetargu  ustnego  nieograniczonego 
na  sprzedaż  przedmiotowej  nieruchomości  niezbędne  jest  wykonanie  podziału 
geodezyjnego.  Jest  załącznik  graficzny  również.  Na  posiedzeniu  komisj i 
omawialiśmy,  która to  jest  działka.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  to  nie  będzie  kolidowało  z 
planowanym rozmieszczeniem świetl icy?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – absolutnie,  to  jest  inna działka.
Innych uwag nie  zgłoszono.
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Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  XXIII/135/2016  w  sprawie 
wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie 
przetargowym.
(Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 11).
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  odczytał  projekt  uchwały  w 
sprawie  przyjęcia  strategii  rozwoju  społeczno  –  gospodarczego  gminy  Grunwald  
na lata  2016 – 2026.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  -  jest  to  również  dokument,  który  jest  niezbędny 
na  ten  okres  aplikowania  o  środki  2016  –  2020.  Mimo  że  jest  to  taki  dokument 
bardzo  luźny,  bardzo  luźno  biorący  pod  uwagę  to  co  planujemy  robić  na  terenie  
Gminy  Grunwald  ale  jest  wymagany  przez  biuro  marszałka.  Szczególnie 
potrzebny  do  aplikowania  o  środki.  Nad  przebiegiem  i  sposobem  przygotowania  
tego dokumentu  wypowie  się sekretarz.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  podziękował  wszystkim,  którzy  znaleźli 
czas  i  brali  udział  w  spotkaniach,  które  miały  na  celu  opracowanie  tej  s trategii .  
Mogli  zabrać  swój  głos,  ewentualnie  wypowiedzieć  się,  przeanalizować  te  słabe  i  
mocne  strony  naszej  gminy  i  pomóc  w  opracowaniu  tej  s trategii .  Myślę,  że  głosy 
Państwa,  które  wypowiedziel iście  zawarły  się  w  tej  s trategii  i  na  pewno  były 
pomocne.  Wiadomo,  że  każda  gmina  posiada  mocne  i  s łabe  strony,  wiadomo  że 
tych  stron  słabych  jest  więcej .  Wiadomo,  że  zawsze  można  coś  poprawić.  W 
związku z tym możemy starać się o te  środki  pomocowe,  żeby to zniwelować.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  oczywiście  to  potrzebny  i 
ważny  dokument,  dlatego  że  opisuje  w  jednym  miejscu  te  wszystkie 
uwarunkowania demograficzne  i  rynku pracy i  szkolnictwa,  i td. .  Podsumowuje to,  
daje  to  jakiś  obraz.  Należą  się  słowa  uznania  tym,  którzy  nad  tym  dokumentem 
pracowali .  Dowiedziałem  się  z  tej  s trategi,  że  w  Mielnie  jest  kąpielisko  gminne.  
To  nie  jest  kąpielisko  gminne,  bo  do  tego,  żeby to  było  kąpielisko  gminne  muszą 
być  spełnione  warunki  ustawowe,  a  ustawa  wymienia  kąpieliska  i  miejsca 
przeznaczone  do  kąpieli .  To  jest  kawałek  dzikiej  plaży,  może  bardziej 
ucywil izowanej  w  tej  chwili  niż  jeszcze  nie  tak  dawno.  W  dalszym  ciągu  to  nie 
jest  kąpielisko.  Druga moja  uwaga,  jak  rozpatrywaliśmy miesiąc  temu WPI,  który 
mieliśmy  przyjąć,  Pan  Wójt  sugerował,  żeby  najpierw  przyjąć  strategi  rozwoju 
gminy,  a  na  podstawie  tej  s trategii  rozwoju  dopiero  WPI.  Nie  znalazłem  tutaj  
takich  punktów  w  tej  s trategii ,  które  w  bezpośredni  sposób  mogłyby  wpływać  na 
to  co zostało  zawarte  w WPI.  Myślę,  że  to  są  bardzo różne  dokumenty,  ale  oba  są  
gminie  potrzebne,  ten  ze  względu na  wizerunek  gminy i  te  potrzeby wynikające  z 
pozyskiwania  środków  unijnych  a  tamten  ze  względu  na  planowy  i  przemyślany 
rozwój w zakresie  inwestycj i .  
Innych uwag nie  zgłoszono.
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  XXIII/136/2016  w  sprawie 
przyjęcia  strategii  rozwoju  społeczno  –  gospodarczego  gminy  Grunwald  na  lata 
2016 – 2026.
(Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 12).

Ad pkt  14.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  na  poprzedniej 
sesj i  złożyłem  interpelację  w  sprawie  projektu  utworzenia  przedszkola 
samorządowego w Mielnie.  Tą interpelację  przesłałem w formie pisemnej .  
28 kwietnia  otrzymałem odpowiedź.  
W  związku  ze  złożeniem  przez  Gminę  Grunwald  projektu  pt:  „Zapewnienie 
równego  dostępu  do  edukacj i  przedszkolnej  dzieciom  z  terenu  gminy  Grunwald 
poprzez  utworzenie  przedszkola  samorządowego  w  Mielnie”  w  konkursie  z 
poddziałania  2.1  Regionalnego  Programu  Operacyjnego  Województwa 
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Warmińsko-Mazurskuiego,  na  podstawie  §  37  Statutu  Gminy  Grunwald  proszę  o 
udzielenie  wyjaśnień  i  odpowiedzi  na następujące pytania:
1.  Od kiedy ma się ewentualnie  rozpocząć realizacja  projektu i  jak długo ma
potrwać?
Od razu czytam odpowiedź:  Projekt utworzenia przedszkola w Mielnie  jeżeli
uzyska dofinansowanie z Regionalnego Programu Operacyjnego będzie trwał  od
01.08.2016 – 31.08.2017r.
2.  Czy projekt  zakłada  zwiększenie  l iczby miejsc przedszkola w Mielnie,  jeśli  tak 
to  i le  ma być  docelowo miejsc w przedszkolu w Mielnie?
Odpowiedź:  Głównym celem projektu jest  zapewnienie dostępu do edukacj i
przedszkolnej  24 dzieciom w wieku 3 – 4 lat .
3.  Czy  projekt  przewiduje  dobudowę  (adaptację)  kolejnych  pomieszczeń 
przedszkolnych?
Projekt  nie  przewiduje  dobudowy  (adaptacj i)  kolejnych  pomieszczeń 
przedszkolnych.
4.  W obecnej  chwili  w Mielnie  funkcjonuje  oddział  przedszkolny.  I le  dzieci  w tej  
chwili  do niego uczęszcza?
Tu jest  podana l iczba 19 dzieci,  ale ze sprawozdania  usłyszałem,  że 17 dzieci.  
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – obecnie jest  18 dzieci.  
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala -
5.  Jak  gmina  zamierza  przekształcić  oddział  przedszkolny  w  przedszkole 
samorządowe? 
Odpowiedź:  Przedszkole  samorządowe  będzie  przekształcone  z  oddziału 
przedszkolnego  na  podstawie  przepisów  ustawy  o  systemie  oświaty  i  ustawy  o 
samorządzie  gminnym z dnia 8 marca.  Bliższych wyjaśnień na ten temat  nie ma.
6.  Kto  jest  autorem  projektu?  Ile  Gmina  zapłaci  za  usługę  napisania  projektu? 
Czy cena jest  zależna od zakwalifikowania projektu do realizacj i?
Autorem  projektu  jest  f irma  Centrum  Szkoleniowo-Konferencyjne  ANIMATOR. 
Usługa będzie wykonana nieodpłatnie.  
Oby  jak  najwięcej  takich  prywatnych  firm,  które  wykonują  takie  usługi 
nieodpłatnie.
Mam  w  związku  z  tym  pytanie  i  prosiłbym  o  uzupełnienie,  jeżeli  w  tej  chwili  w 
Mielnie  jest  18  dzieci  w  przedszkolu,  nie  planuje  się  dobudowania,  rozbudowy 
ani  adaptacj i  kolejnych  pomieszczeń  a  to  przedszkole  ma  pomieścić  24  dzieci,  
czy  te  24  to  jest  l iczba  dodatkowa  dzieci  czy  to  jest  łączna  l iczba  dzieci  w 
przedszkolu,  która będzie miała  możliwość uczestniczenia w zajęciach?
Wójt  –  Pan Henryk Kacprzyk –  to  jest  tak  samo  jak  w miejscowości  Gierzwałd. 
Jeżeli  zgłosi  s ię  do  25  dzieci,  to  będzie  jeden  oddział .  Jeżeli  będzie  więcej  jest  
możliwość,  bo  tak  jest  wykonany  oddział  przedszkolny  na  dzisiaj ,  bo  tak  go 
nazywam,  oddzielony,  że  umożliwia  utworzenie  dwóch  oddziałów  w  przypadku, 
kiedy  by  się  powyżej  25  dzieci  znalazło,  wtedy  dwa  oddziały  mniejsze,  jak  to  w  
tej  chwili  w Gierzwałdzie.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  gdyby  doszło  do  takiej 
sytuacj i ,  że będą dwa mniejsze oddziały,  to jest  na to wystarczająco pomieszczeń,  
bo normy Sanepidu są w jakiś sposób ograniczające.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – jest  możliwość  w jednej  klasie,  bo w drugie jest 
„zerówka”.  Tak  samo  jak  w  Gierzwałdzie,  tak  samo  w  Mielnie,  bo  to  są 
identyczne obiekty,  identycznie  rozmieszczone są te przedszkola.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  tydzień  temu  złożyłem 
między  innymi  interpelację,  ale  również  prośbę  o  udostępnienie  dokumentów  w 
ramach dostępu do informacji  publicznej .
Na  podstawie  art .  2  ust .  1  ustawy  o  dostępie  do  informacji  publicznej  z  dnia  06 
września  zwracam  się  z  prośbą  o  udostępnienie  informacji  w  następującym 
zakresie;
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Przekazanie  kserokopii  aktu  prawa  miejscowego,  który  reguluje  zasady 
wykorzystania  samochodu  służbowego  przez  pracowników  Urzędu  Gminy  oraz 
jednostek organizacyjnych.  To był  wniosek o udostępnienie informacji .  
W odpowiedzi  na ten wniosek uzyskuję taką odpowiedź.
W  odpowiedzi  na  Pana  wniosek  dotyczący  dostępu  do  informacji  w  sprawie 
przekazania  aktu  prawa  miejscowego,  który  reguluje  zasady  wykorzystania  
samochodu  służbowego  przez  pracowników  Urzędu  Gminy  oraz  jednostek 
organizacyjnych  uprzejmie  wyjaśniam,  że  zgodnie  z  art .  30  ust .  2  pkt  3  ustawy o 
samorządzie  gminnym  mieniem  komunalnym  gospodaruje  wójt ,  w  związku  z  tym 
jest  również dysponentem samochodu służbowego.
To  mnie  trochę  zdziwiło,  muszę  Państwu  powiedzieć,  bo  nie  trzeba  daleko 
szukać,  żeby  dojść  do  definicj i  co  jest  aktem  prawa  miejscowego,  a  Pan  Wójt  
odsyła  mnie  do  ustawy  o  samorządzie  gminnym.  Akt  prawa  miejscowego  to  jest 
zarządzenie,  uchwała  organu  i  ona  obowiązuje  na  terenie  funkcjonowania  tego 
organu  a  nie  ustawa  sejmowa.  Co  do  tego  jak  to  funkcjonuje  w  innych  gminach, 
proszę  Państwa  każdy z  Państwa  kto  ma  dostęp  do  komputera  może  sobie  znaleźć 
odpowiednio  w  wyszukiwarce  wpisując  –  regulamin  użytkowania  samochodu, 
mnóstwo  zarządzeń  i  regulaminów  szczegółowo  opisujących  ten  zakres 
funkcjonowania   urzędu,  który  dysponuje  samochodem  służbowym.  Wszystko  i 
precyzyjnie  jest  tam  uregulowane,  zdefiniowane  i  wiadomo,  kto  kiedy  i  w  jakim 
zakresie,  na jakich zasadach może z  tego samochodu skorzystać  i  jak te  przejazdy 
są  rozliczane?  A  u  nas  na  podstawie  jednego  paragrafu  z  ustawy  do  którego  w 
zasadzie  wszystko co dotyczy mienia  można wrzucić.  Ja mam wątpliwości  czy ten 
samochód  rzeczywiście  jest  prawidłowo  i  dobrze  eksploatowany,  czy  jego 
wykorzystanie  jest  dobrze  ewidencjonowane i  czy mieszkańcy w ostateczności,  ci  
mieszkańcy  którym  zapragnie  się  na  przykład  wyjechać  na  jakąś  imprezę  do 
Ostródy  albo  gdzie  indziej  mogą  się  zwrócić  do  wójta  z  prośbą  o  takie 
podwiezienie?  Dojazd  jest  jeszcze  w  miarę  łatwy,  ale  powrót  jest  trochę  
trudniejszy.  Wydrukowałem  jeden  z  przykładów  regulaminu  wykorzystania 
samochodu służbowego. Bez problemu to można znaleźć w internecie.  
Druga część  tego wniosku;  na  podstawie  § 37 statutu  gminy zwracam się  z  prośbą 
o  przekazanie  informacji  w  jaki  sposób  ewidencjonowane  jest  wykorzystanie 
samochodu  służbowego  w  poszczególnych  dniach  (nazwa  i  rodzaj  dokumentu,  
sposób prowadzenia,  miejsce przechowywania).
Otrzymuję  odpowiedź:  Ewidencja  samochodu  służbowego  jest  prowadzona  na 
podstawie  kart  drogowych  wystawianych  codziennie,  przechowywanych  w 
pomieszczeniu  kasowym.  Takie  otrzymałem  odpowiedzi.  To  są  sprawy  dotyczące 
punktu:  interpelacje  i  zapytania.  
Pan  Dariusz  Skwarek  -  Tymawa –  ja  mam  pytanie  odnośnie  zagwarantowanego 
w  budżecie  gminy  przyłącza  dla  mnie  i  dla  Pana  Wojciecha  Kały?  Jakie  są  w 
ogóle  prognozy  ze  strony  Urzędu  Gminy  na  zrealizowanie  tego  przyłącza  w  tym 
roku?  Mamy  19  maja  jutro,  do  20  maja  mają  być  składane  oferty  na 
przygotowanie  tego  projektu,  biorąc  pod uwagę,  że  jest  prawie  5  miesięcy  roku  a 
jeszcze nawet  projektu nie  ma.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  realizujemy w miarę  posiadanych  środków.  Tak 
staramy się  realizować  zadania  które  postawiła  przed nami  rada.  Tu jest  kwota  do 
wydatkowania  20  tys .  zł .  Myślę,  że  ona  będzie  bardzo  szybko  wydatkowana  po 
uzyskaniu  kosztów tego projektu i  ogłoszeniu przetargu na wykonanie.  Wiecie,  że 
trzeba  będzie  mapy  do  projektowania  zamówić,  one  też  będą  swoje  kosztowały.  
Trzeba  ten  projekt  techniczny  wykonać,  uzyskać  zezwolenie  na  budowę  i  tą 
resztę.  Na  pewno  nie  obędzie  się  tą  kwotą,  która  jest  zapewniona  w  budżecie 
gminy.  Będę  rozliczany  na  koniec  roku  z  wykonania  zadań,  które  rada  umieści ła  
w załączniku nr 3 do uchwały budżetowej  i  myślę,  że tak jak w tym roku, rozliczę 
się  z tego co do grosza i  w terminie  możliwym do wykonania  wykonam te  sprawy, 
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które  rada  zleci ła.  Proszę  uzbroić  się  w  cierpliwość  i  naprawdę  to  robię  w  miarę 
jak najszybciej .  Z czego to wynika,  wynika trochę z  tego, że nikt inny kto tam nie 
projektował,  nie  bardzo  chce  się  tym  zainteresować.  Biuro  które  to  robiło 
poprosiłem,  żeby  wrócili  do  tematu  i  uzupełnil i  o  te  brakujące  elementy  tego 
projektu.
Pan  Wojciech  Kała  –  cierpliwości  mamy  dużo,  zwłaszcza  ja.  W  mojej 
miejscowości  było  to  wodociągowanie  w  momencie  kiedy  ja  byłem  radnym  w 
latach  2010  –  2011.  Szło  to  w  ten  sposób,  że  wszyscy  zostali  powiadomieni.  
Pominięto  w  jakiś  sposób  tylko  moją  posesję.  Mój  dom  stoi  mniej  więcej  w 
połowie  drogi  między  Mielnem  a  Tymawą.  To  jest  tylko  mój  dom.  W  momencie 
kiedy  wodociągowano  ten  teren,  moją  działkę  ominięto  dwa  metry.  Wodociąg 
przechodzi  dwa  metry  obok  mojej  działki.  Do domu  jest  około  55  metrów –  góra. 
Skończyło  się  wodociągowanie  w  październiku  w  momencie  wyborów 
samorządowych.  Panowie  z  tej  f irmy,  którzy  to  przebywali  u  mnie  na  kawie  nie  
wyobrażali  sobie,  że  nie  zostanę  podłączony.  Udało  się  jeszcze  w  te  plany 
wrzucić  mieszkańców  czworaków  z  Mielna,  3  domy,  12  rodzin.  Oczywiście 
wybory  się  zaczęły,  kadencja  się  skończyła,  Kała  nie  został  podłączony.  W 
tamtym  roku,  dokładnie  rok  temu  napisałem  pismo  do  Pana  Wójta  z  prośbą  o  
przyłączenie.  Odpisano  mi,  żebym  się  zgłosił  do  sołtysa  wsi  Mielno,  do  rady 
sołeckiej  i  w  ramach  funduszy  sołeckiego  może  podłączyć.  Jest  to  oczywiście  
wymijająca  formuła.  Przypuszczam,  że  nie  ma  tu  nikogo  z  was,  który  nie  ma 
podłączenia  do  sieci  gminnej ,  którego  wodociąg  omijałby  o  2  metry.  Dotychczas  
sobie  radziłem  z  wodą  bez  problemu,  ale  jest  coraz  ciężej .  Mnie  woda  kosztuje  
około  10,-  zł  m 3 .  Nie  chodzi  o  finanse,  chodzi  o  zapewnienie  podstawowych 
rzeczy  mieszkańcom.  Udało  mi  się  skłonić,  złożyłem  prośbę  do  Pana 
Przewodniczącego,  o  to  żeby  rada  uchwaliła.  Nic  nie  przeszkadzało  w  planach,  
wprowadzić  nasze  budynki.  Dziękuję  jeszcze  raz,  że  rada  zgodziła  się  i  ujęła  w  
budżecie  takie  duże  pieniądze.  Nie  wyobrażam  sobie,  żeby  plany  kosztowały  20 
tys .  zł .  To  powinno  być  wtedy  zrobione,  zwłaszcza,  że  to  było  budowane  z 
funduszy  Unii  Europejskiej  a  więc  należało  te  pieniądze  wykorzystać  dla  dobra 
wszystkich  mieszkańców.  Nie  chcę  rozwijać  tematu.  Byłem  dzisiaj  u  Pana 
Wilczka,  bo  prosiłem  go,  bo  przyszedł  l is t ,  że  zgłoszono  ofertę  do  wykonania  
planów. Okazało  się,  że  dopiero po naszym liście  zostały te  oferty zgłoszone.  Pan  
Wójt powiedział ,  że na końcu roku zostanie  rozliczony.  Ja rozumiem,  że to będzie 
zrobione  a  na  następny  rok  wykonane.  To  są  tylko  dwie  osoby  i  kilkadziesiąt  
metrów  wodociągu.  Prawie  wszyscy  mają  wodę,  bo  były  robione  wodociągi  po 
kilka  kilometrów,  którymi  się  NIK  zajął  a  nam  dalej  s ię  odmawia  dostępu  do 
podstawowych rzeczy.  Prosiłbym,  żeby po ludzku zwyczajnie  się tą  sprawą zająć. 
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jak  już  rozmawiamy,  tu  usłyszałem  szereg 
zarzutów.  Po  prostu  proszę  powiedzieć  dlaczego  u  Pana  nie  zrobiono  projektu. 
Przecież  ja  dzisiaj  nadal  podtrzymuję  z  pełną  odpowiedzialnością,  wiem,  że  jest  
nagrywane  to  spotkanie  i  będzie  z  tego  protokół,  podtrzymuję  z  całą 
odpowiedzialnością  stwierdzenie,  że  żeby  wykonać  projekt,  żeby  wejść  na  teren  
budowy  trzeba  mieć  tzw.  zgodę  właściciela  na  wejście  na  teren,  na  wykonanie 
inwestycj i  a  takiej  zgody  Pan  nie  udzieli ł  i  na  to  jest  dwóch  świadków  czyli  
projektant,  który  wtedy  wykonywał  i  pracownik  gminy  jeden.  Nie  udzieli ł  Pan 
zgody,  wręcz  powiedział  w  sposób  mało  kulturalny  co  mają  sobie  zrobić  z  tym 
zezwoleniem,  z  tym  oświadczeniem,  które  miał  Pan  podpisać  co  było 
uwarunkowane,  żeby  wejść  na  Pana  teren  i  wykonać  projekt.  Zobaczcie  ten 
projekt,  on  jest  do  wglądu  w  Urzędzie  Gminy  i  jest  posesja  Pana  Kały,  idzie  po 
lewej  stronie,  przechodzi  na prawo i  znowu wraca na lewą stronę z  tego tytułu,  że  
nie  mieliśmy  możliwości  i  zezwolenia  żeby  wejść  na  teren  prywatny.  Teren 
prywatny  jest  świętością  prawnie,  w  tej  chwili  prawnie  i  nie  można  nic  na  to 
poradzić.  Jeśli  chodzi  o  Pana  Skwarka  do  dzisiaj  nie  wyjaśniłem,  bo  pytałem  się 
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pracowników czemu tam akurat  nie  zostało wykonane,  to  tutaj  nie  wiem dlaczego.  
Wszelkie  zgody  jakie  były  to  Pan  Skwarek  podpisywał.  Zgodnie 
współpracowaliśmy,  jeżeli  przeciągal iśmy  ten  wodociąg.  Chylę  czoła  i  będę  robił 
jak  najszybciej ,  żeby  to  zrobić.  Ja  nie  przeskoczę  spraw  projektowo-
zezwoleniowych,  bo  to  są  sprawy  o  których  Pan  Kała  przed  chwilą  powiedział  
prokuratorskie  i  NIK  za  które  kiedyś  mocno  cierpiałem,  bo  też  na  skutek  donosu 
właśnie,  że  robię  to  tak  szybko  jak  mógłbym  zrobić  teraz.  Na  skutek  donosu 
prokurator  z  art .  90  założył  mi  sprawę  czyli  artykuł  mówi  o  tym,  że  realizacja 
inwestycj i  bez  zezwoleń  na  budowę.  Musi  być  zezwolenie  na  budowę.  Nie  wiem 
czy  akurat  tu  musi  być  zezwolenie  na  budowę  czy  zgłoszenie?  Pewnie  w  jednym  
przypadku,  jeżeli  chodzi  o  Pana  Kałę  będzie  zgłoszenie.  Procedura  cały  czas 
postępuje  i  chcemy  jak  najszybciej  zrobić.  A  przyczyna  u  Pana  Kały  jest  100% 
pewna,  jego  niechęć  wtedy  do  wykonania  zarówno  przyłącza  kanalizacyjnego  i 
wody.  Trudno  się  było  spodziewać,  że  będą  takie  susze,  że  swoja  woda  nie  
wystarczy  a  gdzie  ścieki  były  odprowadzane  to  już  mnie  to  nie  interesuje,  w  to  
nie  wnikam.  Nie  ma  możliwości  takiej ,  że  przy  wykonywaniu  projektu  ktoś  by  z 
własnej  chęci  bądź  niechęci  ominął,  bo  to  znowu  kwalifikuje  się  do  prokuratora.  
Zresztą  prokurator  jeśli  chodzi  o  gminę  Grunwald,  to  on  ma  tyle  spraw  do 
rozwikłania,  że oni  po prostu głupieją,  sprawa za sprawą. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  w  kwestii  ścisłości 
wypowiedzi.  Pan Wójt  powiedział ,  że  ta  nitka  wodociągu omija,  przechodzi  przez 
drogę  przed  posesją  Pana  Kały,  przechodzi  przez  drogę  i  wraca  na  drugą  stronę. 
Na  Geoportalu  powiatu  ostródzkiego  wodociąg  przechodzi  przez  drogę  na  prawą 
tą  stronę na wysokości  Pani  Smołczyk  i  cały czas  idzie  prawą stroną drogi  jak się  
jedzie  w  kierunku  Tymawy  i  dopiero  za  posesją  Pana  Kały  przechodzi  na  lewą 
stronę.  Natomiast  kanalizacja  w  ogóle  nie  przechodzi  przez  drogę,  bo  biegnie 
tutaj  wzdłuż  tych  zabudowań,  które  są  od  sklepu  do  Michalskiego  i  dalej  w 
kierunku  końca  posesj i  Pana  Kały  i  dopiero  w  tym  miejscu  przechodzi  na  drugą  
stronę.  Nie  było  takie  obejście  specjalne  posesj i  Pana  Kały,  wodociąg  i  
kanalizacja  poprowadzone  są  prawą  stroną,  a  dopiero  za  posesją  Pana  Kały 
przechodzą  na lewą stronę drogi.  
Pan  Wojciech  Kała  –  to  jest  nieprawda,  że  ja  się  nie  zgodziłem.  Jeszcze  raz 
powtarzam,  nie  dostałem  żadnego  pisma,  nawet  zwyczajowo  ustnie  nikt  się  do 
mnie  nie  zgłosił .  Mało  tego,  to  nieprawda,  że  się  nie  zgodziłem,  tam  gdzie 
mógłby  iść  wodociąg  jest  l inia  średniego  napięcia.  Jest  to  bardzo  duży  teren  na 
długości  120 metrów,  nic  nie  mogę  zrobić.  Jeżeli  s ię  nikt  do  mnie  nie  zwraca,  na  
co  mam  się  zgadzać.  Ja  nie  posądzam  Pana  Wójta  o  jakieś  złe  zamiary,  tylko 
zostało  coś  przeoczone,  po  prostu  należało  to  naprawić.  Chodzi  o  dwóch  ludzi.  
Wiele  ludzi  będzie usatysfakcjonowanych.  Tutaj  jest  tylko  przyłączenie.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  w  tym  kierunku 
powinniśmy próbować zmierzać.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  czasu  to  wymaga,  bo  procedur  się  nie 
przeskoczy,  bo  każde  zezwolenie,  wykonanie  wymaga  swojego  czasu.  Nie  tylko  
Pan  Kała  jest ,  są  Lipowe  Góry.  Nie  potrzebowały  wtedy,  teraz  złożyły  wniosek  i 
trzeba  zrobić.  Na  inny  temat  chciałem  zabrać  głos,  bo  padło  pytanie,  nie  mam 
portalu  przed sobą,  nie  mam projektu.  Na pewno nie  wypowiem się jednoznacznie  
na  temat  gdzie  dokładnie  to  przebiega,  bo  musiałbym  też  do  mapy  zajrzeć.  Na 
ostatniej  sesj i  miałem  przykład  taki  tutaj ,  pytanie  padło  z  sali  do  mnie  –  kiedy 
wniosek  o  zarejestrowanie  przedszkola  wpłynął  do  mnie  –  powiedziałem,  tak  
wpłynął.  Ktoś  z  sali  podpowiedział  że  27  a  drugi  z  sali ,  że  wójt  kłamie  i  już  jest  
do  prasy,  wójt  kłamie.  Nie  odpowiadam  na  temat  gdzie  to  przebiega  dokładnie, 
dopóki  nie  sprawdzę.  Tutaj  gwarantuję,  że złej  woli  nie  było.  Od pracowników do 
mnie  takie  wiadomości  dotarły  i  ja  nawet  w  trakcie  projektowania  nie 
wiedziałem,  że  akurat  Pana  nie  będzie.  Wykonawcy  to  robią  to,  co  mają  zlecone.  
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Zazwyczaj  chodzimy  od  domu  do  domu,  bo  papiery  wysyłane  są  gdzieś 
wyrzucane.  Mam  problem  w  tej  chwili  w  Stębarku,  robię  projekt  na  kanalizację,  
jest  szereg  ludzi,  którzy  nie  wyrażają  zgody  i  też  sytuacja  może  się  powtórzyć.  
Jest  przykra  sprawa,  trzeba  zrobić  zebranie  i  przekonać.  Idzie  projektant  do 
rolników  a  oni  mówią,  że  nie  są  zainteresowani  kanalizacją,  bo  po  6,26  zł  to  oni 
nie  chcą  robić.  Nie  wiedzą  o  tym,  że  jest  druga  ustawa  mówiąca  o  tym,  że  jeżeli  
jest  kanalizacja  to  jest  obowiązek  podłączenia  się,  łaski  nie  robią,  muszą  się 
podłączyć.  To  wymaga  pracy  organicznej  z  ludźmi,  takie  prace  musimy  podjąć. 
Gwarantuję,  że  robię  to  w  miarę  możliwości  swoich  i  szybko.  Nie  jest  to  taka  
suma,  żeby  hamowała  ze  względu  na  wielkość  wykonania  tych  robót,  ale  myślę,  
że ten pracownik,  który to  przyjął  do wykonania,  on to  szybko zrobi.  Proszę tylko  
o współpracę z nim.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  mam  pytanie  do  Pani 
inspektor  Warmińskiej :  ja  miesiąc  temu  zostawiłem  dwa  pisma  mieszkańców 
Lipowej  Góry  o  przyłączenie,  jedno  skierowane  do  wójta  i  drugie  takie  samo 
skierowane  do  rady  gminy  i  do  tej  pory  nie  odczytałem  radnym,  żeby  radni  miel i 
świadomość jakie  są następne wydatki  z budżetu.  
Inspektor Bronisława Warmińska -  do mnie pismo nie trafiło.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  odpowiedziałem,  że  trzeba  składać  do  budżetu 
na rok przyszły.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  pismo  skierowane  do  rady 
gminy to musi  być  rada z  tym zapoznana.  
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  to  rada niech odpowie.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ale  jak  trafiło  do 
kancelari i ,  to  powinno być.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  ja nie  wiem gdzie to  trafiło,  ale  przez moje ręce 
przeszło.  

Ad  pkt  15.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  nazbierało  się 
trochę  informacji ,  które  muszę  Państwu  przedstawić.  Co  prawda  inicjatorem  tych 
działań  jestem  ja  osobiście,  ja  jako  obywatel  tej  gminy,  ale  skutek  jest  taki,  że  
trafia  do rady gminy i  w związku z tym musimy tutaj  s ię z tym zapoznać.  
30  marca  złożyłem  do  Wojewody  Warmińsko-Mazurskiego  prośbę  o  zajęcie  się 
następującymi  problemami:  Na  podstawie  art  86  w  związku  z  art .  88  ustawy  o 
samorządzie  gminnym  zwracam  się  do  Pana  z  wnioskiem  o  podjęcie  czynności  
sprawdzających  w  stosunku  do  Wójta  Gminy  Grunwald  z  uwagi  na  uzasadnione 
podejrzenie  złamania  art .  36  ustawy  o  systemie  oświaty  polegającego  na 
zaniechaniu  obowiązku  ogłoszenia  konkursu  na  stanowisko  dyrektora  szkoły 
podstawowej  w  Gierzwałdzie,  po  wcześniejszym  rozwiązaniu  stosunku  pracy  z 
Panią  Dyrektor  Małgorzatą  Wiśniewską.  Wątpliwości  wzbudziła  treść 
oświadczenia  majątkowego  Pani  Małgorzaty  Wiśniewskiej  za  rok  2014 
opublikowanym  w  BIP,  w  którym  napisała,  że  pobrała  emeryturę  w  wysokości 
6.958,-  zł .  We  wcześniejszych  oświadczeniach  majątkowych  za  rok  2013  pozycj i  
emerytury  nie  wykazała.  Jako  że  od  2011  roku  obowiązują  przepisy,  które 
warunkują możliwość przejścia  na emeryturę  od rozwiązania  stosunku pracy,  Pani  
Małgorzata  Wiśniewska  najprawdopodobniej  pod  koniec  2014  roku  rozwiązała 
stosunek  pracy  w  szkole  w  Gierzwałdzie  by  przedstawić  w  ZUS  świadectwo 
pracy.  Nastąpiło  zatem przerwanie kadencj i  dyrektora.  Zgodnie  z art .  38 ustawy o 
systemie  oświaty  wójt  powinien  odwołać  Panią  Małgorzatę  Wiśniewską  ze 
stanowiska  dyrektora  i  ogłosić  konkurs  na  stanowisko  dyrektora  zgodnie  z  art .  
36a.  Takiego  konkursu  wójt  Henryk  Kacprzyk  nie  ogłosił  a  Pani  Małgorzata  
Wiśniewska  nadal  pełni  funkcję  Dyrektora  Szkoły  Podstawowej  w  Gierzwałdzie,  
tak  jak  gdyby  rozwiązania  stosunku  pracy  nie  było.  Bezskutecznie  próbowałem 
uzyskać  wyjaśnienia  ze  strony  wójta,  najpierw  podczas  komisj i  oświaty  29 
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września  2015  roku  poprosiłem  o  pisemną  informację  w  przedmiotowej  sprawie. 
Wójt  pismem z  07  października  udzieli ł  mi  wymijającej  odpowiedzi,  której  kopię 
załączam.  Dążąc  do  wyjaśnienia  sprawy  skierowałem  do  wójta  interpelację  12 
października  2015  roku.  Odpowiedź  była  również  wymijająca.  W  związku  z 
powyższym  zwracam  się  do  Pana  Wojewody  o  podjęcie  wobec  wójta  czynności  
sprawdzających w przedmiotowej  sprawie celem doprowadzenia do przestrzegania 
obowiązującego prawa oświatowego.
Wojewoda  odpisał  28  kwietnia  2016  roku  pismem  skierowanym  do  wójta  i  do 
wiadomości  Przewodniczącego  Rady  Gminy.  Zawiadomienie  o  wszczęciu 
postępowania.  Na  podstawie  art .  61  §  4  ustawy  Kodeks  postępowania 
administracyjnego  zawiadamiam  o  wszczęciu  postępowania  w  sprawie 
stwierdzenia  nieważności  zarządzenia  Nr  38/2014  Wójta  Gminy  Grunwald  z  dnia 
12  sierpnia  2014  roku  w  sprawie  przedłużenia  powierzenia  stanowiska  dyrektora 
Szkoły  Podstawowej  w  Gierzwałdzie.  Na  podstawie  wyżej  powołanego 
zarządzenia  Wójt  Gminy  Grunwald  przedłużył  powierzenie  Pani  Małgorzacie 
Wiśniewskiej  stanowiska  dyrektora  szkoły  na  okres  5  lat ,  tj .  do  31  sierpnia  2019 
roku.  Z  posiadanych  przez  organ  nadzoru  informacji  oraz  dokumentów  – 
oświadczenia  majątkowego  Pani  Małgorzaty  Wiśniewskiej  złożonego  dnia  29 
kwietnia  2015  r .  wynika,  że  uzyskała  ona  w  2014  roku  również  dochód  z 
emerytury.  W związku z tym organ nadzoru działając  na  podstawie  art .  88 ustawy 
z  dnia  8  marca  o  samorządzie  gminnym,  zwraca  się  z  prośbą  o  wyjaśnienie:  -  
kiedy  po  raz  pierwszy  Pani  Małgorzata  Wiśniewska  została  powołana  na 
stanowisko  dyrektora  Szkoły  Podstawowej  w  Gierzwałdzie  oraz  czy  nastąpiło  to 
po  przeprowadzeniu  konkursu?  Czy  przed  przedłużeniem  powierzenia  Pani 
Małgorzacie  Wiśniewskiej  stanowiska  na  kolejny  okres,  na  mocy  w/w 
zarządzenia,  został  rozwiązany  z  nią  stosunek  pracy,  w  związku  z  przejściem  na 
emeryturę  a  następnie  nawiązany  ponownie.  Proszę  podać  w  jakim  terminie  to 
nastąpiło.  Proszę  o  udzielenie  niniejszych  wyjaśnień  faksem  w możliwie  krótkim 
terminie,  nie  później  jednak  niż  do  dnia  5  maja,  a  w  ślad  za  nim  listem 
poleconym  oraz  nadesłanie  wszystkich  dokumentów  dotyczących  przedmiotowej 
sprawy.  Proszę Państwa ta  sprawa ciągnie się ponad pół roku, bo ja na komisj i  we 
wrześniu  2015  roku  zadałem  pytania  i  w  odpowiedzi  na  te  pytania  uczestniczyło  
kilka  osób  tu  siedzących  i  kontekst  odpowiedzi,  w  moim  przekonaniu  to  było 
mataczenie,  tak  bym  to  określi ł .  Mam  tutaj  protokół  z  tego  posiedzenia  komisj i ,  
on  jest  dostępny  na  stronie  BIP  i  każdy  z  Państwa  może  się  z  tym  protokołem 
zapoznać.  I  sprawy  być  może  nie  byłoby  tak  daleko,  gdyby  była  dobra  wola  do 
rozwiązania  tego  i  udzielenia  rzetelnych  odpowiedzi.  Na  pytania,  które 
zgłaszałem  do  wójta  otrzymywałem  odpowiedź:  „Forma  zatrudnienia  dyrektora 
szkoły  nie  stanowi  informacji  publicznej”  albo  „informacja  o  przebywaniu  Pani 
Małgorzaty  Wiśniewskiej  na  emeryturze  nie  stanowi  informacji  publicznej”.  W 
związku  z  tym  zastanawiam  się  czy  wojewoda  dostał  taką  sama  odpowiedź  na 
pytania  które  postawił,  że  to  nie  stanowi  informacji  publicznej .  To  jest  jedna  
sprawa.
30  marca  złożyłem  zapytanie  jako  Przewodniczący  Rady  Gminy  i  z  informacji  
uzyskanych  z  RIO  wynika,  że  RIO  ma  również  udzielać  odpowiedzi,  wyjaśnień,  
interpretacj i  organom gminy,  w tym również przewodniczącemu rady gminy.  
„W  związku  z  kompleksową  kontrolą  gospodarki  f inansowej  Gminy  Grunwald  z 
siedzibą  w  Gierzwałdzie,  która  została  przeprowadzona  od  1  września  2014  r .  do 
31  października  2014r.  przez  inspektorów  RIO  zwracam  się  z  prośbą  o 
wyjaśnienie  konsekwencji  poczynionych  ustaleń.  Inspektorzy  stwierdzili  między 
innymi  zawyżenie  wynagrodzeń  sekretarza  pełniącego  jednocześnie  funkcję 
zastępcy  wójta,  kierownika  referatu  gospodarki  i  sprzątaczki  o  inicjałach  G.S.  W 
związku  z  powyższym  proszę  o  wyjaśnienie  czy  Wójt  Gminy  Grunwald  musi 
podjąć  działania  zmierzające  do  odzyskania  różnicy  pomiędzy  wynagrodzeniem 
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wypłaconym  a  wynagrodzeniem  należnym.  Ponadto  w  odpowiedzi  z  dnia  23 
stycznia  2015  roku  na  wystąpienie  pokontrolne  wójt  zadeklarował,  że  projekt 
uchwały  w  sprawie  wieloletniego  programu  gospodarowania  zasobem 
mieszkaniowym  gminy  jest  opracowany  i  na  najbliższej  sesj i  Rady  Gminy  będzie 
przedstawiony  do  zatwierdzenia  przez  radę.  Do  dnia  dzisiejszego,  a  więc  ponad 
rok  od  tej  deklaracj i ,  projekt  uchwały  nie  wpłynął  do  rady.  Co  prawda  radni  
posiadają  inicjatywę  uchwałodawczą,  ale  przedmiot  i  zakres  tej  problematyki  jest  
zbyt  skomplikowany  aby  rada  taki  projekt  opracować,  dlatego  proszę  o  pomoc  w 
wyeliminowaniu  braku regulacj i  prawnych w tym zakresie.”  
18 kwietnia  RIO przysłała  mi  odpowiedź.  
„W  odpowiedzi  na  pismo  przesłane  do  RIO  drogą  elektroniczną  30  marca 
odnośnie  zajęcia  stanowiska  w  sprawach  zawyżenia  wynagrodzenia  sekretarza 
gminy,  kierownika  referatu  i  sprzątaczki  i  podjęcia  przez  wójta  gminy  działań 
zmierzających  do  odzyskania  różnicy  pomiędzy  wynagrodzeniem  wypłaconym  a 
wynagrodzeniem należnym i  brakiem projektu  uchwały  programu gospodarowania 
zasobem  mieszkaniowym  gminy  stwierdzonym  podczas  kontroli  kompleksowej 
gospodarki  f inansowej gminy informujemy,  że na podstawie dokonanych wyliczeń 
ustalono,  że  w  okresie  od  stycznia  do  grudnia  2013  roku  wypłacane 
wynagrodzenie  sekretarzowi  pełniącemu  jednocześnie  funkcję  zastępcy  wójta 
zawyżono  o  kwotę  960,-zł .  Kierownikowi  Referatu  Gospodarki  Komunalnej  
wypłacane  wynagrodzenie  zawyżono  łącznie  w  kwocie  1.080,-  zł ,  a  sprzątaczce 
wypłacono  wynagrodzenie  w  wysokości  wyższej  od  ustalonego  zgodnie  z 
obowiązującymi  w  jednostce  przepisami  łącznie  na  kwotę  756,-  zł .  W  związku  z  
powyższym w wystąpieniu  pokontrolnym skierowanym do Wójta  Gminy Grunwald 
w  celu  usunięcia  nieprawidłowości  sformułowano  stosowne  zalecenia 
pokontrolne.  W  odpowiedzi  na  wystąpienie  pokontrolne  Wójt  Gminy  uznając 
zalecenia  pokontrolne  za  zasadne  poinformował  izbę  o  podjęciu  stosownych 
działań  zmierzających  do  usunięcia  stwierdzonych  nieprawidłowości  w  sprawie 
ustalenia  wynagrodzenia  w/w  pracowników.  W  przypadku  zawyżonych 
wynagrodzeń  wypłacanych  pracownikom  gminy  zastosowanie  mają  przepisy 
ustawy  o  pracownikach  samorządowych.  Przepis  ustawy  stanowiący,  że  sprawach 
nieuregulowanych  w  ustawie  stosuje  się  odpowiednio  przepisy  ustawy  kodeks 
pracy.  Spory  ze  stosunku  pracy  pracowników  samorządowych  rozpoznaje 
właściwy  sąd  pracy.  Pracodawca  stwierdzając  błąd  i  wysokość  nadpłacanego 
wynagrodzenia  a  w  omawianej  sprawie  Wójt  Gminy  Grunwald  winien  na 
podstawie  art .  410  ustawy  Kodeks  cywilny  wystąpić  pisemnie  do  pracownika  o 
wyrażenie  zgody  złożonej  w  formie  pisemnego  oświadczenia  na  potrącenie 
nadpłaconej  kwoty  z  jego  wynagrodzenia.  Jeśli  takiej  zgody  nie  otrzyma 
pozostaje  mu  złożenie  pozwu  w  postępowaniu  cywilnym  z  żądaniem  zwrotu 
nadpłaty  na  podstawie  przepisów  o  bezpodstawnym  pobraniu  wynagrodzenia  i 
druga sprawa dotycząca  braku uchwały dotyczącej  gospodarowania zasobem.  
W  toku  prowadzonej  kontroli  w  zakresie  gospodarki  mieniem  komunalnym 
kontrolujący  ustali l i ,  że  w  2013  roku  jednostka  nie  posiadała  wieloletniego 
programu gospodarowania  mieszkaniowym zasobem gminy.  Zostały one określone 
w  art .  21  ustawy  o  ochronie  praw  lokatorów.  W  związku  z  powyższym  w 
przywołanym  powyżej  wystąpieniu  pokontrolnym  stwierdzono  brak  uchwały  o 
gospodarowaniu  mieszkaniowym  zasobem  gminy  i  sformułowano  zalecenie 
pokontrolne.  W odpowiedzi  na  powyższe  w cytowanym  wyżej  piśmie  Wójt  Gminy 
Grunwald  uznając  zalecenia  pokontrolne  za  zasadne  poinformował  izbę,  iż 
projekt  uchwały  w  sprawie  wieloletniego  programu  gospodarowania  zasobem 
gminy  jest  opracowany  i  na  najbliższej  sesj i  rady  gminy  będzie  przedstawiony 
radzie  do  zatwierdzenia  przez  radę  gminy.  Pismem  z  7  kwietnia  2016  roku  wójt  
gminy  przedłożył  wyjaśnienie  w  sprawie  przyczyn  braku  przedmiotowej  uchwały 
do  7  kwietnia  2016  roku.  Odnosząc  się  do  kwestii  prawnych  uchwały  dotyczącej  
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opracowania  programu  obowiązuje  w  wersj i  niezmienionej  od  dnia  10  l ipca.  W 
związku  z  powyższym  wójt  Gminy  Grunwald  był  zobowiązany  wcześniej 
obowiązującym  stanem  prawnym  przygotować  projekt  uchwały.  Należy  przy  tym 
podkreślić,  iż  przepis  nie  zastrzega  art .  21  podjęcia  przedmiotowej  uchwały  w 
zależności  od  wielkości  mieszkaniowych  zasobów  gminy  Grunwald.  Podjęcie 
przez  Radę  Gminy  Grunwald  uchwały  o  wieloletnim  programie  gospodarowania 
mieszkaniowym  zasobem  gminy  jest  czynnością  obligatoryjną  bez  względu  na 
wielkość  posiadanych  mieszkaniowych  zasobów  gminy.  W  uzupełnieniu 
informuję,  iż  zgodnie  z  art .  86  ustawy  o  samorządzie  gminnym  organy  nadzoru 
właściwe  do  badania  na  podstawie  kryteriów  zgodności  z  prawem  uchwały  rady 
gminy jest  Wojewoda Warmińsko-Mazurski.”  
To  trochę  długa  odpowiedź,  ale  tak  prawnicy  piszą.  Ja  mam  pytanie  –  czy  Pan 
Wójt  podjął  jakieś  działania  zmierzające  -  tak  jak  zalecono  przez  RIO  -  do 
odzyskania nienależnych  wypłaconych  pieniędzy?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jeżeli  chodzi  o  te  nadpłaty,  nie  nie  podjąłem 
żadnych  decyzj i ,  bo  te  wyjaśnienia,  które  przedstawili  mi  pracownicy 
usatysfakcjonowały  mnie  a  po  drugie  żeby  odzyskać  500,-  zł  czy  600,-  nie  będę 
występował  do  sądu  cywilnego  i  opłacał  koszty  wielokrotnie  przekraczające  np.;  
sumy,  która  została  pobrana  a  jak  Pan  sam  zauważył  w  odpowiedzi,  że  nawet  w 
przypadku  kiedy  nienależnie  zostaną  pobrane  pieniądze,  nawet  podczas  pomyłki  
gdzieś  tam  w  tabelach  kadrowych,  pracownik  musi  wyrazić  zgodę  na  to,  żeby  je 
mu  po  prostu  te  środki  potrącić.  Jeżeli  nie  wyrazi  zgody,  pozostaje  tylko  kodeks 
cywilny,  dochodzenie na drodze kodeksu cywilnego.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  -  ale  czy  wystąpi ł  Pan  do 
pracowników z taką propozycją?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – nie,  nie wystąpi łem z taką propozycją.
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – to  jest  zaniechanie.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  nie,  ponieważ  uznałem,  że  wyjaśnienia  które 
pracownicy  udzieli l i  wyczerpują  moje  wątpliwości  dotyczące  tego  tematu.  Są 
instytucje  które  kierują  się  regulaminami,  na  wszystko  mają,  nawet  gdzie  wiadro 
ma  stać,  mają  instrukcje,  konspekty,  inne  sprawy.  Samorządy  działają  trochę 
inaczej  i  tu  są  dwa  organy;  organ  stanowiący  czyl i  rada  gminy  i  organ 
wykonawczy  czyli  wójt  gminy.  Organ  wykonawczy  posługuje  się  tą  właśnie 
ustawą  samorządową  do  wykonywania  swoich  czynności,  do  prowadzenia 
działalności  i  przedstawienie np.;  regulaminu wykorzystania  pojazdu gdzieś  tam z 
jakiegoś  powiatu  bądź  województwa  i  on  będzie  pisał ,  bo  to  jest  jednostka 
samorządowa,  nijak  się  ma  do  gminy  gdzie  posiadamy  dwa  samochody,  bo  ten 
stary  też  pozostał  w  gospodarce  komunalnej  do  użytkowania,  inaczej  to  się  ma.  
Tutaj  jest  tak  mała  jednostka,  że  nie  wymaga  opracowywania  na  wszystko 
odpowiednich  regulaminów,  bo  niedługo  będziemy  opracowywali  regulamin 
używania  schodów  do  budynku  gminy.  I  takich  dokumentów  możemy  dziesiątki 
tworzyć,  tylko  sobie  życie  utrudniać.  Jeżeli  chodzi  o  te  mieszkaniowe  sprawy,  ja 
udzieli łem takiej  odpowiedzi  RIO i  nie  to,  żeby w stosunku do gminy mieć  jakieś  
pretensje  czy  do  Pana  pisma  tylko  do  RIO  i  ich  zastrzeżenia  dotyczącego,  bo  to 
był  jeden  z  punktów  zastrzeżeń  pokontrolnych.  Ja  się  nie  zgadzam  z  ich  opinią,  
ponieważ  cały  czas  następuje  ten  okres  przejmowania  tych  mieszkań  od  ANR. 
Ten  projekt  np.;  remontów  który  byśmy  opracowali  na  dzień  dzisiejszy,  po 
przyjęciu  na drugi  dzień  będzie  nieważny,  bo mieszkanie  które przejęliśmy jest  w 
takim stanie,  że  po  prostu nic  tam nie  ma  i  trzeba  to  mieszkanie  robić.  Na dzisiaj  
pracujemy  na  zasadzie  straży  pożarnej  i  RIO  przekazałem  informację,  że  w  tej  
chwili  podjęliśmy  takie  działania,  że  robimy  inwentaryzację  szczegółową, 
fotograficzną  i  inwentaryzację  budowlaną  potrzeb  remontowych  w 
poszczególnych  tych  obiektach  i  potrwa  to  co  najmniej  do  października  i 
najbliższy  termin  opracowania  takiego  harmonogramu  jest  przewidziany  przeze 
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mnie  na  koniec  roku  2016.  Jeżeli  RIO  uzna  że  ta  moja  odpowiedź  jest  
niewyczerpująca,  niewystarczająca  to  przygotuję  taki  dokument,  który  będzie 
dokumentem następnym  sztucznym,  po  prostu  po  to  żeby być.  Ten dokument  rada  
przyjmie,  a  on  nie  będzie  miał  nic  wspólnego  z  rzeczywistością,  bo  po  pierwsze 
w  tym  roku  na  fundusz  remontowy  w  budżecie  środków  nie  ma.  Należałoby  po 
prostu  te  środki  znaleźć  i  umieścić.  Mamy  inne  przedsięwzięcia,  które 
zamierzamy  umieścić  w  tym  budżecie  gminy  do  realizacj i .  Jeżeli  RIO  uzna,  że  
muszę  to  opracować,  to  po  prostu  opracuję.  Generalnie  zajmuję  się  innymi  
rzeczami,  zajmuję  się  w  tej  chwili  pozyskiwaniem  środków z  Unii  Europejskiej  i  
chciałbym,  żeby ten rok budżetowy 2016 tak samo się  zakończył  jak 2015,  żeby z  
zewnątrz  co  najmniej  2,5  mln  zł  czy  3  mln  ściągnąć  środków.  Dla  mnie  to  z  całą  
odpowiedzialnością  odpowiadam  na  wykonywanie  dokumentów,  które  na  dzisiaj 
nie  jesteśmy  w  stanie  realnie  wykonać,  bo  jeszcze  raz  wrócę  do  tego  WPI  i  do 
wydania  któregoś  numeru  „Boleści  Grunwaldu”  gdzie  WPI  przyjęty  lat  temu 
chyba  z  dziesięć  został  wymieniony  we  wszystkich  punktach,  co  nie  zostało  
zrobione i  tam jest  chyba z 10 punktów. Proszę jeżeli  ktoś jeszcze sobie trzyma w 
archiwum  tą  ważną  gazetę,  to  proszę  sobie  przeczytać.  Jest  problem  z  takimi  
dokumentami  dotyczący remontu  tych  mieszkań,  faktem jest ,  że  to  jest  wymagane 
przez  ustawę  samorządową  i  przez  to,  że  ten  dokument  w  takim  kształcie  czy 
innym  musimy  opracować.  Ale  nie  uważam  to  za  jakieś  wielkie  wykroczenie,  bo 
raczej  bym  oczekiwał  pomocy,  żeby  nie  robić  głupich  posunięć  czyli  rozliczania  
się  z  tego,  co  nie  jest  wykonane.  Ale  niestety  coraz  częściej  wykonuję  te 
dokumenty  i  prawdopodobnie  będę  musiał  je  wykonać,  bo  po  prostu  do  każdej 
instytucj i  pisze  się  powiadomienia.  Inaczej  nie  da  się  tego  nazwać  a  tych 
powiadomień,  nie  ma  już  chyba  instytucj i  ni  państwowej  ni  rządowej,  ni 
policyjnej  gdzie  by  nie  było  tych  pism  wskazujących  na  nieprawidłowości 
dziejące się na terenie  gminy.  Jakoś za tym nie idą żadne działania.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  mam  w  związku  z  tym 
taką  uwagę,  to  wyjaśnienie  dotyczące  braku  uchwały  o  gospodarowaniu  zasobem 
mieszkaniowym,  stwierdził  Pan  w  styczniu,  1,5  miesiąca  po  kontroli ,  że  jest 
opracowany projekt  i  lada  moment  zostanie  złożony.  Ponieważ ten  projekt  się  nie  
pojawiał  na  wiosnę  w  ubiegłym  roku  zadałem  pytanie,  na  jakim  etapie  jest  ten  
projekt,  to  Pan  odpowiedział ,  że  pracownica  robi  inwentaryzację  tego  mienia 
komunalnego  i  to  będzie  zrobione.  Minął  kolejny  rok  i  my  nie  wiemy   jakim 
mieniem  komunalnym  gospodaruje  gmina,  w  jakim  ono  jest  s tanie,  jakie  są  
zasady  sprzedaży  tego  mienia,  bo  nie  ma  po  prostu  na  ten  temat  uchwały.  Co  do  
drugiej  sprawy  dotyczącej  odzyskania  nienależnie  wypłaconych  środków,  to  nie 
jest  600,-  zł  tylko  to  jest  2.700,-  zł  i  w związku z tym jest  to  kwota,  którą  wydaje  
mi  się  powinien  Pan  próbować  odzyskać.  Jeżeli  nie  wystąpi  Pan  do  pracowników 
w  tej  sprawie,  nie  pozostaje  mi  nic  innego  tylko  skierować  kolejne  pismo  do  
urzędów, które tym problemem powinny się zająć.  
Kolejna  sprawa  związana  z  działalnością  organów  gminy.  Jako  mieszkaniec 
gminy  zwróciłem  się  do  wojewody  w  sprawie:  :Zwracam  się  do  Pana  z  prośbą  o 
podjęcie  działań  mających  na  celu  doprowadzenie  do  przestrzegania  prawa 
oświatowego  na  terenie  Gminy  Grunwald.  Gmina  Grunwald  prowadzi  dwa 
oddziały  przedszkolne  dla  dzieci  3  i  4-letnich  zlokalizowane  przy  publicznych 
szkołach  podstawowych  w Mielnie  i  Gierzwałdzie.  Oba  te  oddziały  funkcjonują  8 
godzin  dziennie.  Zgodnie  ze  zmianami  jakie  w  art .  14  ust .  5  wprowadziła  ustawa 
o  zmianie  ustawy  o  systemie  oświaty  Rada  Gminy  powinna  określić  wysokość  
opłat  za  korzystanie  z  wychowania  przedszkolnego  w  prowadzonych  przez  gminę 
oddziałach  przedszkolnych.  Od  początku  roku  szkolnego  2016/2017  Wójt  podjął 
decyzję,  że  opłaty  w  wysokości  1,-  zł  za  godzinę  ponad  okres  bezpłatnego 
nauczania  będą  pobierane  od  rodziców  dzieci  uczęszczających  do  oddziału 
przedszkolnego w Gierzwałdzie,  natomiast  nie  będą  pobierane  od rodziców dzieci  
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uczęszczających  do  oddziału  przedszkolnego  w  Mielnie.  Rozwiązanie  takie 
narusza  równość  obywateli  wobec  prawa.  Nie  było  jakichkolwiek  przesłanek,  aby 
rodzice  dzieci  z  Gierzwałdu  byli  traktowani  gorzej  od  rodziców  dzieci  z  Mielna.  
Ponadto  mimo  tego,  że  opłaty  rodziców  dzieci  z  Gierzwałdu  były  pobierane  nie 
było  to  oparte  na jakiejkolwiek podstawie  prawnej .  Wójt  bowiem nie przygotował  
i  nie  przedstawił  radzie  w stosownym czasie  stosownej  uchwały.  Dopiero  na  sesj i  
20  kwietnia  wójt  przygotował  projekt  uchwały w tej  sprawie,  który rada  przyjęła.  
Opłaty,  które  zostały  pobrane  do  momentu  wejścia  w  życie  uchwały  były  i  są 
bezprawne  i  powinny  zostać  rodzicom  z  Gierzwałdu  zwrócone.  Tym  bardziej ,  że  
od  rodziców  dzieci  z  Mielna  nikt  jakichkolwiek  opłat  nie  pobierał .  Wójt  podczas  
sesj i  w  dniu  20  kwietnia  2016  roku  twierdził ,  że  w  przypadku  braku  stosownej 
uchwały  rady  gminy  obowiązuje  stawka  ustawowa.  Takie  stanowisko  pozostaje  w 
zupełnej  sprzeczności  z  art .  14  ust .  5  ustawy  o  systemie  oświaty.  W  związku  z 
powyższym  na  podstawie  art .  86  ustawy  o  samorządzie  gminnym  zwracam się  do 
Pana Wojewody z wnioskiem o podjęcie  czynności  sprawdzających  w stosunku do 
Wójta  Gminy  Grunwald  w  celu  doprowadzenia  do  przestrzegania  obowiązującego 
prawa  i  traktowania  wszystkich  obywateli  równo.  Wydaje  się  oczywiste,  że  
bezprawnie  pobrane  opłaty  od  rodziców  dzieci  uczęszczających  do  oddziału  
przedszkolnego w Gierzwałdzie  powinny zostać zwrócone.”  
Wojewoda  nie  odpowiada  osobiście  tylko  kieruje  sprawę  do  Rady  Gminy 
Grunwald.  „Działając  na  podstawie  art .  231  Kodeks  postępowania 
administracyjnego  przekazuję  według  właściwości  pismo  –  skargę  Pana  Ryszarda 
Bali ,  które  wpłynęło  do  tutejszego  urzędu  w  dniu  28  kwietnia  dotyczące 
działalności  Wójta  Gminy  Grunwald,  celem  rozpatrzenia  przez  radę.  Stosownie 
do  art .  229  pkt  3  ustawy,  organem  właściwym  do  rozpatrzenia  skargi  dotyczącej 
zadań  lub  działalności  wójta  jest  rada  gminy,  zatem  organem  właściwym  do 
rozpatrzenia  skargi  jest  Rada  Gminy  Grunwald.  Jednocześnie  należy  nadmienić,  
że  w  świetle  art .  222  Kpa,  o  tym  czy  pismo  jest  skargą  albo  wnioskiem decyduje 
treść  a  nie  jego  forma  zewnętrzna.  O  sposobie  załatwienia  sprawy  proszę 
poinformować Wojewodę Warmińsko-Mazurskiego.” 
I  ostatnia  sprawa  –  Rozstrzygnięcie  nadzorcze  które,  co  prawda  w  jakimś  tam 
niewielkim  stopniu  wykreśla  niektóre  zapisy  regulaminu  utrzymania  czystości  i  
porządku  na  terenie  Gminy  Grunwald,  ale  w  zasadzie  są  to  wykreślenia  mało 
istotne.  Ten  regulamin  jest  obowiązujący.  Ja  proszę  Panią  Inspektor,  żeby  na 
stronie  internetowej ,  jeżeli  będzie  zamieszczony  ten  regulamin,  to  te  punkty,  
które zostały wykreślone,  żeby  czcionką przekreśloną były  zaznaczone.  Taka jest  
moja sugestia.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  muszę  się  odnieść.  Jeżeli  chodzi  o  oświatę,  o 
zatrudnienie  tej  dyrektor,  oczywiście  poszły  wszędzie  te  pisma  informujące.  
Kuratorium  Oświaty  i  Wychowania  załatwiło  to  w  ten  sposób,  że  odesłało  do 
mnie  skargę  Pana  Bali  i  załatwienia  tej  skargi  według  właściwości  czyli ,  żebym 
ja  tą  skargę  załatwił ,  ale  za  tym  poszła  skarga  do  Urzędu  Wojewódzkiego 
Wydziału  Prawnego.  Urząd  Wojewódzki  tutaj  cały  czas  prowadzi  postępowanie. 
Właśnie  taki  czas  jak  Pan  Bala  tu  zaznaczył  i  do  dzisiaj  nie  ma  decyzj i  czyl i  
sprawa  nie  jest  tak  prosta  jak  tu  się  wydaje.  Nie  raz  posługujemy  się  tutaj  na  tej  
sali  takim  sposobem,  że  podejmujemy  jakąś  uchwałę,  wysyłamy  do  wojewody,  
czekamy  aż  tą  naszą  uchwałę  poprawi  i  ona  wróci.  W  przypadku  tej  ostatniej  
naszej  uchwały  te  parę  punktów,  też  wniesione  przez  przewodniczącego  dwa 
punkty zostały wykreślone,  ale  uchwała  w całości  została  zachowana i  ona  będzie 
ogłoszona.  Te  punkty  po  prostu  Wydział  Prawny  Urzędu  Wojewódzkiego 
wykreśli .  Jeżeli  chodzi  o  sprawy Pani  Dyrektor  z  Gierzwałdu  zawsze  uważałem  i 
nadal  uważam,  bo  inaczej  by  nie  pracowała,  że  jest  bardzo  dobrym  dyrektorem.  
Uważam,  bo  posługiwałem  się  tutaj  wiedzą  swojego  prawnika,  że  procedura 
powołania  na  tą  następną  kadencję,  którąś  kolejną  przebiega  zgodnie  z  prawem.  
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Jeżeli  Wydział  Prawny Urzędu Wojewódzkiego uzna,  że nie,  to po prostu zostanie  
ogłoszony  konkurs.  Zostanie  konkurs  przeprowadzony.  Nie  jest  tutaj  jakimś 
naszym,  naruszenie  prawa  które  akurat  tutaj  byłoby  bardzo  dla  gminy 
niekorzystne  i  spowodowało  jakąś  katastrofę  jeżeli  chodzi  o  nauczanie,  bo  nadal  
będę  wnioskował,  jeżeli  wojewoda  uchyli  tą  decyzję,  nadal  będę  wnioskował  w 
następnym  konkursie  aby  przedłużyć  kadencję  Pani  Dyrektor  i  tak  to  się 
prawdopodobnie  skończy.  Z  tym  że  Urząd  Wojewódzki  nie  jest  do  końca  pewny 
czy to  zrobi,  bo  jakby był  pewny to  już  bym dawno dostał  tą  opinię,  ale  nie  będę  
rozstrzygał  tych  tematów.
Jeżeli  chodzi  o  wieloletni  program  gospodarowania  mieszkaniowym  zasobem 
gminy  to  nadal  uważam,  że  to  jest  dokument  sobie  amuzo.  Powiem  wam  krótko 
jak po prostu przystępować do przygotowania tej  uchwały.  Okazuje się  dokładnie,  
żeby  przygotować  taką  uchwałę,  taki  program  opracować  trzeba  wykonać 
następujące  czynności;  przygotowanie  prognozy  oraz  stanu  wielkości 
mieszkaniowego  zasobu  w  poszczególnych  latach  –  chodzi  o  lokale  socjalne, 
komunalne,  wykonanie  przeglądów  technicznych  tych  mieszkań,  dokumentacj i  
fotograficznej  –  25  mieszkań  musimy  zrobić.  W  tej  chwili  mam  47  mieszkań 
komunalnych  i  przybędzie  jeszcze  14.  Najpierw musimy zrobić  te  rzeczy.  Analiza 
potrzeb  remontowych  z  podziałem na  poszczególne  lata  ze  środków uzyskanych  z  
czynszów  lokali  użytkowych.  Jak  ja  mogę  na  przykład  zaplanować  środki  z 
czynszów  na  remonty,  jeżeli  ci  ludzie  co  przejęliśmy nie  płacą  tego  czynszu.  Nie  
ma  tych  środków po  prostu,  a  tu  nie  mówi  się  o  budżecie.  Zaplanowana  sprzedaż 
na  kolejne  5  lat .  Jak  ja  mogę  zaplanować  tą  sprzedaż,  jeżeli  są  w mieszkaniu  bez 
umownie,  oni  z  tych  mieszkań  nie  wyjdą.  Zasady  polityki  czynszowej  oraz 
warunki  obniżania,  wycena wartości  odtworzeniowej  budynku.  Budynki  wszystkie 
są zamortyzowane.  Nie ma tutaj  jakiejś  wartości  odtworzeniowej .  Sposób i  zasady 
zarządzania  lokalami  wchodzącymi  w  skład  zasobu  mieszkaniowego  gminy.  To 
jest  akurat  ten  punkt  do  zrealizowania.  Źródła  finansowania  gospodarki 
mieszkaniowej  w kolejnych latach,  wydzielonych  na ten  cel  środków w budżecie.  
To  trzeba  będzie  wydzielić.  Mówiłem,  że  w  tym  roku  nie  mamy  na  ten  cel  
środków  w  budżecie  i  s iódmy  punkt  –  wysokość  wydatków  w  okresie 
obowiązywania  programu  z  podziałem  na  koszty  bieżącej  eksploatacj i ,  remontów 
i  modernizacj i  oraz  koszty  zarządu  nieruchomościami  wspólnymi,  których  gmina 
jest  współwłaścicielem  a  także  wydatki  inwestycyjne.  I  punkt  ósmy  mający  na 
celu  opis  działań  mających  na  celu  poprawę  i  racjonalizację  wykorzystania 
gospodarowania  mieszkaniowym  zasobem  gminy,  w  szczególności  niezbędny 
zakup  lokali  związanych  z  zamianą  i  planowana  sprzedaż.  Czynsze  powinny  być  
ustalane  na  podstawie  położenia  budynku,  położenia  lokalu  w  budynku, 
wyposażenia  w  media  budynku  i  lokalu,  urządzenia  techniczne,  instalacje 
ogólnego  stanu  budynku.  Wiecie  jaki  ten  zasób  jest  mieszkaniowy,  jak  to  się  ma, 
jak  się  mają  wytyczne  RIO  i  ustawy  mieszkaniowej  do  tego  czym  dysponujemy.  
Oczywiście  taki  dokument  stworzyć  można,  bo  się  spotkam  z  zarzutem  przy 
następnej  kontroli  RIO a również na następnej  sesj i  rady gminy,  dlatego postaram 
się,  żeby  taki  dokument  został  s tworzony.  Będzie  coś  napisane  i  ten  dokument 
będziemy przyjmowali .  
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – proszę Państwa, odniosę się 
do  regulaminu  korzystania  z  samochodu  służbowego.  To,  że  nie  ma  takiego 
regulaminu  to  oczywiście  jest  na  rękę  wielu  osobom.  Na  sesj i  i  na  komisjach 
słyszel iśmy  jakie  jest  poparcie  radnych  w  zakresie  zakupu  tego  samochodu.  Jaki 
jest  s tosunek  do  tego,  jak  tym  samochodem  się  gospodaruje.  Wszyscy,  którzy  są 
blisko  tego  urzędu  dokładnie  wiedzą.  Ja  takiej  wiedzy  nie  mam,  ale  do  mnie  
docierają  różne  sygnały.  Nie  ma  zasad  udostępniania  tego  samochodu,  bo  jak 
słyszel iśmy,  wójt  na  podstawie  ustawy  o  samorządzie  ma  prawo  gospodarować 
mieniem gminy.  Ale  w jakim celu,  w jakim zakresie,  jak  z  tego  mienia  gminnego  
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powinni  się  rozliczać,  to  są  podstawowe  rzeczy.  Chciałbym,  żeby  gmina 
funkcjonowała  dobrze,  żeby  była  dobrze  zarządzana,  żeby  każdy  z  nas  wiedział  
jaki  jest  jego  obowiązek  i  jakie  są  jego  prawa.  A  sytuacj i  kiedy  te  prawa  nie  są  
wyartykułowane,  wypisane  daje  możliwość  nadużyć  i  dowolnej  interpretacj i .   Na 
przykład  będę  miał  życzenie  wyjechać  na  balangę  do  Ostródy,  zadzwonię  do  
wójta,  proszę  o  użyczenie  samochodu  i  jestem  ciekaw  czy  wójt  odmówi  czy  nie.  
A  jeżeli  odmówi,  to  na  jakiej  podstawie,  co  będzie  tą  przesłanką,  że  mi  odmówi.  
Nie  wiem proszę  Państwa  czy  się  ze  mną  zgodzicie,  ale  w  zakresie  regulacj i  jest  
sporo  niedomówień.  Ta  regulacja  dotycząca  zasad  gospodarowania,  25  mieszkań 
nie  jesteśmy  w  stanie  opisać,  zinwentaryzować  przez  prawie  półtora  roku.  A 
wcześniej  tego też  nikt  nie  robił .  Co powiedzieć  o  gminach,  miastach,  które  mają 
kilkaset  czy  tysiące  mieszkań  w  swoim  zarządzie.  Jak  u  nich  wygląda  sprawa 
sprzedaży,  gospodarowania,  remontu,  i td. .  Przecież  to  na  tej  samej  zasadzie  
funkcjonuje,  ale  jak  się  nie  chce  czegoś  zrobić,  to  się  po  prostu  mówi,  ja  mam  
takie  prawo  i  koniec.  I  to  jest  jedyna  odpowiedź  jaką  w  tej  sprawie  możemy  
usłyszeć.  
Sołtys  – Pan Karol  Duda –  ja  mam pytanie  w sprawie jabłek,  czy jest  jakiś  plan, 
żeby  po  wioskach  rozwozić  czy  tylko  dla  Gierzwałdu?  Na  przykład  w  gminie 
Ostróda rozwożone są po wszystkich  miejscowościach,  wtedy ci  mieszkańcy mogą 
te  jabłka  pobrać.  Myślę,  że  jabłka  są  dla  rodzin  uboższych  a  nie  dla  wszystkich.  
Myślę,  że  osoby  uboższe  nie  mają  samochodu,  nie  mają  pieniędzy,  żeby  ten 
samochód  wynająć.  Myślę,  że  osobom  uboższym  nie  opłaca  się  jechać  po  parę  
kilogramów  jabłek  do  Gierzwałdu,  bo  więcej  wydadzą  na  bilety  niż  te  jabłka  są  
warte.  Mam  pytanie,  czy  jest  taka  możliwość,  czy  będzie  rozwożone  po 
miejscowościach?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jeżeli  taka  potrzeba  zaistnieje,  to  proszę 
zgłaszać  się  do  GOPS  do  Pani  Kierownik,  która  kieruje  tą  akcją  i  możliwość  
oczywiście  jest  i  tutaj  w  tym  przypadku  akurat,  nie  na  balangę,  ale  na  to  ten 
samochód  będzie  służył,  bo  jutro  i  pojutrze  ten  samochód  wiezie  dzieci  na 
konkursy  i  jest  zajęty,  ale  po  niedziel i  z  Panią  Skorupską  proszę  porozmawiać,  
jeżeli  te  jabłka jeszcze  są,  to  tam gdzie  jest  potrzeba istnieje.  Myślę,  że tu nie  ma 
potrzeby  opracowywania  instrukcj i ,  regulaminu  rozwożenia  jabłek  czy  jest ,  nie 
chyba.  
Sołtys  -  Pan  Wiesław  Wiśniewski  –  w  odpowiedzi  na  pytanie  Pana  Dudy,  niech 
zrobi  tak  jak  sołtys  z  Marcinkowa,  przyjedzie  po  jabłka,  zawiezie  do  wioski  i  
rozda  a  nie,  że  gmina  rozwozi.  Jedzie  do  Ostródy,  przyjechać  po  drodze  i 
zawieźć.  Trzeba  troszeczkę  od  siebie  dać  a  nie  tylko  od  wójta  czy  radnych.  Ja 
bym tego tematu  nie poruszał,  ale  poruszyłeś,  dlatego powiedziałem.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Panie  sołtysie, 
przepraszam,  ja  rozumiem  Pana  intencję,  ale  proszę  powiedzieć,  jeżeli  sołtys  z 
Kiersztanówka  przyjedzie  na  rowerze,  który  wygrała  w  konkursie,  jak  ona  te 
jabłka na rowerze zawiezie?
Sołtys  –  Pan  Wiesław  Wiśniewski  –  niektórzy  widzieli  mnie  jak  miałem  cały 
samochód  jabłek  i  na  pewno  powiedziel i ,  mało  mu.  Zawiozłem  do  świetl icy  do 
Marcinkowa  dla  ludzi  biednych,  to  nie  było  tylko  dla  biednych,  dla  wszystkich  i 
przywiozłem  dla  wszystkich.  W  sprawie  mieszkańców  wsi  Marcinkowa 
chciałbym,  żeby  postawić  w  miejscowości  Marcinkowo  znak  ograniczenie  „40 
kilometrów”,  bo naprawdę jeżdżą bardzo szybko.  Chodzi  mi  o TIRy.  Czy jest  taka  
możliwość,  postawić  znaki  na  zatoczkach  „zakaz  postoju  czy  zatrzymywania  dla  
TIR”,  bo  stają  TIRy  po  30,  40  ton,  dwa  na  zatoczkę  i  zatoczka  się  przegina.  Czy  
jest  taka  możliwość,  bo  ja  nie  wiem?  Czy  w  niedzielę  mają  prawo  jeździć  TIRy 
po masę?  Chodzi  mi o Budimex,  jeżdżą w niedzielę  po masę.
Jak  była  teraz  susza,  czy  mogliby  polewać  wodą,  bo  naprawdę  jest  taki  kurz.  Ja 
akurat  tego  kurzu  nie  mam  tylko  sąsiedzi.  Jest  możliwość,  bo  mają  beczki.  To  
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powinno  być  w  ich  zakresie  tylko  żeby  ktoś  powiedział ,  bo  jak  ja  pojadę  to  będę 
najgorszy.  Żwirownia nam nie przeszkadza.  
Radny  –  Pan  Adam  Królikowski  -  chciałem  powiedzieć,  że  wystarczy,  że 
napiszesz  i  przywiozą  ci  do  wioski,  tylko  trzeba  się  postarać,  zadzwonić,  zrobić  
l is tę.  Trzy  wioski  dookoła;  Dylewo,  Szczepankowo,  Domkowo,  przyjechali 
ludzie,  rozebrali .  Nie  trzeba  nikomu  rozwozić,  przywiozą  ci  gdzie  będziesz  
chciał .  Napisać  do  nich,  zgłosić  się,  z  miłą  chęcią  i  gruszki  i  jabłka  ci  przywiozą  
jak będziesz chciał .  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  -  wystarczy  kontakt 
przekazać  i  sołtysi  mogą  w  tej  sprawie  zadziałać.  Padło  słowo  petycja,  czy  Pan 
sołtys  Rychnowa  jest  obecny  na  sali?  Ale  jest  Pani  Sawicka.  Ja  mam  do  pani  
Sawickiej  pytanie:  czy  z  tego  zebrania,  które  odbywało  się  w  Rychnowie  25 
kwietnia  w  sprawie  wytwórni  mas  bitumicznych  wyszła  Pani  z  przekonaniem,  że  
mieszkańcy  składający  protest  w  sprawie  tej  lokalizacj i ,  z  tego  protestu 
zrezygnowali  i  zgodzili  s ię  na lokalizację  tego przedsięwzięcia?
 Czy z takim wrażeniem Pani  wyszła  z tego zebrania?
Radna – Pani Wioletta Sawicka – nie,  myślę  że są dalej  przeciwni.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  -  ja  rozumiem,  chciałem  się 
upewnić,  bo  ja  też  takie  wrażenie  odniosłem.  Natomiast  w  dokumencie,  który 
dostałem  z  RDOŚ  jest  przekłamanie.  Ja  zapytałem  pani  Sawickiej  i  na  to  pytanie 
otrzymałem odpowiedź.
Radna  –  Pani  Wioletta  Sawicka  –  było  na  zebraniu  bodaj  7  osób,  którzy  byli 
przeciwni  i  ci  Państwo  nadal  są  przeciwni,  ale  jest  większość,  która  była  na  
zebraniu,  ponad 30 osób, którzy są za powstaniem tej  wytwórni.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  rozumiem,  czy  uprawnione 
jest  s twierdzenie,  bo  w  postanowieniu  RDOŚ  jest  takie  zdanie  „mieszkańcy 
którzy  składali  protest  odstąpili  od  tego  protestu  i  zgodzili  s ię  na  lokalizację  
inwestycj i .”  Czy  takie  sformułowanie  jest  uprawnione  zdaniem  Pani  jako 
obserwatorki  tego zebrania?
Radna – Pani Wioletta Sawicka – nie mam zdania w tej  sprawie.
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  lubi  Pan  dużo  pisać,  dużo  mówił  o 
różnych  pismach,  w  poniedziałek  była  na  komisj i  rodzina  Pani  Paczkowskiej ,  
mam pytanie  czy w sprawie tej  rodziny Pan gdzieś  coś napisał,  w sprawie pomocy 
dla  tej  rodziny?
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – czy ja napisałem?
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  -  pisze  Pan  dużo  pism.  Czy  w  tej 
konkretnej  sprawie Pan coś napisał,  gdziekolwiek?
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala -  ale  do kogo?
Radna – Pani Małgorzata  Kamińska -  gdziekolwiek.
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala -  jeszcze nic nie  napisałem.
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  -  to  szkoda.  Czasami  warto  się  zająć 
sprawami  takimi  bliskimi.  Z  tych  wszystkich  pism,  które  Pan  odczytuje  nic  nie 
wynika  dla  społeczeństwa.  Natomiast  ja  napisałam  do  kilku  instytucj i  w  sprawie  
rodziny  Państwa  Paczkowskich.  Zgłosiła  się  Fundacja  „Polsat”,  którzy 
zainteresowali  s ię ta  sprawą i  są zainteresowani  pomocą dla tej  rodziny.  
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala -  i  bardzo się to  Pani chwali .
Radna – Pani  Małgorzata  Kamińska –  ale  Pan też mógłby napisać,  przecież  Pan 
lubi  pisać.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  -  lubię  pisać,  ale  do 
wybranych tylko.
Radna – Pani Małgorzata  Kamińska –  i  na kogoś.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ich  obecność  na  komisjach  i  uważam 
zaproszenie  na  komisję  było  troszeczkę  takie,  przedwczesne  i  odebrane  jak 
upokarzające  i  dawało  im  taką  wiarę  w  to,  że  jest  osoba  tutaj  wszechwładna,  
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która  po  tej  wizycie  zadecyduje,  że  zaraz  dostawimy  dla  nich  niezgodnie  z 
prawem,  z  tym  wszystkim.  Takie  odnieśli  wrażenie,  bo  widziałem  po  Pani 
Paczkowskiej ,  wychodziła  i  po  jej  wypowiedzi  była  pewna  na  100%,  że  takie  coś  
się  stanie.  Ja  myślę,  że  takie  rzeczy  powinniśmy  najpierw  między  sobą 
rozstrzygać,  co  jesteśmy  w  stanie  zrobić,  co  pomóc,  jakie  pieniądze  wyłożyć  a 
dopiero  zapraszać  kogoś,  tych  bezpośrednio  zainteresowanych.  Oni  przyszli ,  
naprawdę zrozpaczeni  opuścili  tą  salę.  Jeszcze raz powtarzam, ze swoich środków 
zrobiłem  projekt,  który  został  skrytykowany.  On  nie  musi  być  zrealizowany  w 
całości.  Może  być  zrealizowana  tylko  ta  łazienka,  którą  obiecaliśmy  zrobić,  ale  
tym  ludziom  trzeba  pomóc  i  trzeba  pomóc  wymiernie  a  nie  werbalnie  i  o  to  
chodzi,  co  Pani  Kamińska  mówiła,  jestem  na  jutro  rano  umówiony  z  Fundacją 
„Polsat”,  przedstawię  sytuację,  być  może  Fundacja  „Polsat”  i  drugi  TVN  też  się  
interesuje,  nagłośnią  sprawę  w  kraju,  że  te  środki  i  materiały  budowlane  się 
znajdą  i  wtedy  rzeczywiście  tymi  ludźmi  naszymi  możemy  pomóc  a  nie  tworzyć  
jakieś stanowisko nad wójta,  przyjdźcie  do mnie,  ja to załatwię,  co jest  niezgodne 
i  z  zasadą  funkcjonowania  samorządności,  bo  kompetencje  jednego  organu  i 
drugiego  są  określone  bardzo  ściśle.  Po  drugie  nie  grajmy  na  tej  sali .  Ja  już 
myślałem,  że  nam  przeszło  w  ten  sposób,  co  przed  chwilą,  Pani  Sawicka  czy  te 
osoby  które  protestowały,  czy  zaczęły  się  godzić  i  już  ja  nie  mogłem  się  nic  
wypowiedzieć,  bo  z  tego  wniosek,  że  osoby  się  nie  zgadzają.  Na  sali  przecież 
przewodniczący  był .  Jednogłośnie  wszyscy  stracil i  ten  moment,  kiedy  cokolwiek 
można  było  uzyskać,  bo  w  tej  chwili  prawdopodobnie  ta  inwestycja  w  tej 
miejscowości  nie  powstanie,  bo  Strabag  będzie  gdzie  indziej  to  robił .  Bo  nikt  
decyzj i  o  warunkach  budowy  nie  wystawi,  ale  tu  nie  mówi  się  uczciwie,  jak 
zebranie  wiejskie  to  odebrało.  Sam  pytałem,  bo  byłem  na  tym  zebraniu  –  czy 
jesteście  za  tym,  żeby  to  zrobić  u  was  takie  rzeczy  i  zdecydowaną  większością  
ludzie  byl i  za.  Po  co  ludziom poprzestawiać,  po  co  ta  demokracja.  Ja  wiem,  że  to 
niedoskonały  ustrój ,  ale  naj lepszy  jaki  dotychczas  wymyślono  i  nie  ma  co  tego 
naprawiać  pod  swoje  potrzeby  i  osoby  wręcz  powiedziałbym  tutaj  f izycznie  
biorące  udział  w  kampanii ,  które  do  mnie  się  zgłosiły  i  ja  muszę  ich  ratować.  Ja  
wszystkich  chcę  ratować.  Ci  co  protestują  i  ci  co  są  przeciw,  dlatego  jadę  na 
zebranie  i  s ię  pytam,  wy  tu  na  tej  sali  decydujcie  i  dla  mnie  to  jest  fakt,  który  
wskazuje  jak  mam  dalej  postępować.  Nie  chcę,  żeby  manipulować,  bo  to  jest  
manipulowanie  i  na sesj i  tutaj  i  gdzieś.  Skończmy z tym i  zacznijmy pracować.  Ja 
bym  chciał ,  żebyście  mnie  oceniali  po  tym,  na  którym  miejscu  jesteśmy  w 
pozyskiwaniu  środków unijnych,  na  którym jesteśmy miejscu  wydatków na  głowę 
mieszkańca  a  nie  po  tym,  czy  mam  instrukcje  wykorzystania  samochodu 
służbowego  i  czy  mam  instrukcję  remontu  mieszkań  komunalnych,  które  i  tak  
muszę  wyremontować.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  -  do  sprawy  być  może  tego 
przekłamania  informacji ,  która  jest  w  postanowieniu  RDOŚ  będziemy  jeszcze 
wracać.  Na razie  odłóżmy to,  bo nie  ma na to wystarczających  dokumentów. 
Sołtys  –  Pan  Wiesław  Wiśniewski  –  chciałem się  zapytać,  czy  Paczkowscy mają 
psychologa?
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  tego  nie  wiem.  Ja 
przedwczoraj  pytałem  Pani  Skorupskiej  czy  są  objęci  pomocą  asystenta  rodziny. 
Pani  Skorupska  odpowiedziała,  że  nie  spełniają  warunków,  żeby  taką  pomocą  ich  
objąć.  A czy mają psychologa,  to ja tego nie  wiem.
Sołtys  –  Pan  Wiesław  Wiśniewski  -  mi  się  wydaje,  że  tam  najpierw,  już 
przydałby się psycholog a dopiero jakaś tam pomoc finansowa,  to nie  ma sprawy.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  -  ja  z  Panią  Paczkowską 
rozmawiałem w piątek  w ubiegłym tygodniu.  Ona  mi  próbowała  przedstawić  swój 
problem, ale  ja mówię,  ja jestem jednym z piętnastu radnych,  więc poprosiłem,  że  
jeżeli  będzie  chciała  zapoznać  radę,  to  żeby przyszła  na posiedzenie  komisj i .  Ona 
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przyszła  i  ja  ją  na  posiedzeniu  komisj i  widziałem  po  raz  pierwszy  w  życiu.  Być  
może  wcześniej  gdzieś  tam  widziałem,  ale  nie  miałem  z  nią  żadnego  kontaktu.  
Ona  przyszła  i  przedstawiła  swoją  sytuację  radzie,  taki  miała  zamiar.  Co  Pan 
Wójt widział  i  co z tego zrozumiał,  to już nie  jest  moja sprawa. 
Sołtys -  Pan Wiesław Wiśniewski – Pan wszystko na wójta,  ale  są pracownicy.
Pan  cały  czas  do  wójta,  bo  to  samochód,  czy  takie  ważne  o  samochodzie.  Jest 
bardzo  ważny  samochód,  niech  autokar  się  zepsuje.  Kamińskiego  Dariusza  nie 
zastąpisz  Pan  ani  ja,  bo  nie  mam  jedynki  a  on  wsiądzie  na  autobus  i  pojedzie  
wszędzie.  Pan  się  czepia  takich  bzdur.  Każdy  głowami  kręci.  Szkoda,  bo  my 
przychodzimy  na  te  3,  4  godziny.  Kiedyś  było  2  godziny  i  załatwili  tyle  spraw. 
Taki  się nie  robi.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  po  to  się  tutaj  spotykamy, 
żeby  wymieniać  swoje  poglądy,  wymieniać  swoje  osobiste  poglądy  i  póki  ja  tu 
siedzę  każdego  z  Państwa  dopuszczę  do  głosu,  niezależnie  co  będzie  chciał  
powiedzieć  i  w  jakiej  zrozumiałej  formie  wyrazić  swoje  poglądy.  Dlatego  się 
wcale na Pana Wiesława nie obrażam, że mnie  krytykuje,  bo to jest  jego prawo.
Sołtys  –  Pani  Anna Kozłowska  –  ja  odnośnie  roweru,  co  Pan  ma  do  tego  roweru 
co wygrałam?
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  przepraszam,  że 
posłużyłem  się  Pani  przykładem.  Nie  każdy  sołtys  ma  samochód  tak  jak  Pan 
Wiśniewski  sugerował,  żeby  tym  samochodem  jabłka  rozwozić.  A  Pani  być  może  
przyjechała  szczęśliwie  wygranym  rowerem  i  na  tym  rowerze,  nie  za  dużo 
zabierze  Pani tych  jabłek.  
Radny  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  jeżeli  można  to  odnośnie  Państwa 
Paczkowskich  i  tego  psychologa.  Pani  psycholog  była  u  Państwa Paczkowskich  w 
styczniu  i  przeprowadziła  rozmowę,  uznała  że  Pani  Paczkowska  młoda  –  Ramona  
jest  bardzo  silną  kobietą  i  że  da  sobie  radę.  Przedstawiła  jak  postępować  z  
dziećmi,  i td.  i  ona  nie  chciała  po  prostu  żadnej  innej  pomocy  psychologicznej .  
Tak to wygląda.
Sołtys – Pan Wiesław Wiśniewski –  a  co miała  powiedzieć?
Radny – Pan Sławomir Matuszewski – Pani  psycholog rozmawiała  z nią.
Sołtys  –  Pan  Wiesław  Wiśniewski  –  niech  porozmawia  z  sąsiadami, 
nauczycielami.  
Radny  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  -  przez  szkołę  była  skierowana  Pani 
psycholog.
Radny  –  Pan  Adam  Butrymowicz  –  Panie  Wójcie,  na  jakim  etapie  jesteśmy  z 
tym  przedsięwzięciem  –  budowa  stacj i  podnoszenia  ciśnienia  wody,  kiedy  to 
zostanie  zrealizowane,  bo  w  miejscowości  Dylewko  brakuje  mieszkańcom  wody 
czasami?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  Dylewko  nie  będzie  podlegało  pod  tą  stację. 
Wizyta  u  dyrektora  ANR  była  po  to,  żeby  jak  najszybciej  przekazali  nam  akt  
notarialny,  bo  nie  możemy  też  wejść  dopóki  nie  jesteśmy  właścicielami  a  nawet 
poszedłem  dalej  i  poprosiłem,  żeby  na  ten  czas  dali  nam  pozwolenie  na 
inwestycję  w  tym  miejscu,  to  możemy  zacząć  od  razu.  Środki  są  tylko  Agencja 
musi  nam dać ten grunt.  
Sołtys  –  Pan  Wiesław  Wiśniewski  –  ja  mówię  drugi  raz  jak  jestem  5,5  roku 
sołtysem,  ale  dzisiaj  już za mocno mnie bolało.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  zachęcam,  ja  się  nie 
obrażam. Szanuję ludzi,  którzy szczerze mówią co myślą.  
Sołtys  –  Pani  Halina  Przyborska  –  znak  ograniczenia  u  nas  w  Kiersztanowie 
poprosimy,  bo tam tak jeżdżą,  że jest  tragedia.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – można zrobić,  bo to od nas zależy.  Jeżeli  chodzi 
o  ograniczenie,  o  Marcinkowo,  to  jest  cała  gmina  z  tymi  ograniczeniami.  Jest 
przepis  na  to  art .  49  -  zakaz  zatrzymywania  się  TIR  w  miejscach  do  tego  nie 
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przystosowanych.  Nigdzie  nie  wolno  się  zatrzymywać  oprócz  miejsc  do  tego 
przystosowanych.  Poprosiłem  policję,  żeby  egzekwowali  ten  przepis,  co  nie 
znaczy,  że  nie  postawimy  ograniczeń.  Postawimy  ograniczenia  mimo  tego,  że 
Zarząd  Wojewódzki  nie  chce  dać.  Sami  zrobimy  swoje  i  ustawimy,  bo  inaczej  to 
nam zniszczą.
Sołtys  –  Pan  Karol  Duda  –  ja  w  sprawie  Tymawy,  bo  już  w  piątek  będziemy 
równać  ten  teren  pod  plac  zabaw  i  pomyślałem,  że  jakby  mógł  Pan  wysłać  pismo 
do Zarządu  Dróg Powiatowych,  żeby zrobili  próg zwalniający.  Jak  by  się  dało,  to  
dwa i  z drugiej  s trony koło Pani Nadarzewskiej .  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  -  myślę,  że  tam  będzie  celowe,  ale  to  zależy  od 
Zarządu Dróg Powiatowych,  ja nie gwarantuję.  Wystąpię  jak najszybciej .

Ad  pkt  16.  Wobec  zrealizowania  porządku  obrad,  Przewodniczący  Rady  Gminy 
zamknął  XXIII sesję Rady Gminy.
 

Protokołowała Przewodniczący Rady Gminy

Bronisława Warmińska Ryszard  Bala
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